
 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

dla mojej ukochanej Gabi, wspaniaĳego Szymona i przecudownej Idalii 

z podziĕkowaniami za Waszą wiarĕ w moje moŠliwoŇci, 

a takŠe cierpliwoŇć, wyrozumiaĳoŇć i miĳoŇć, 

którymi mnie nieustannie obdarzacie. 

 

To dla Was chcĕ siĕ zmieniać na lepsze :) 

 
  



 

 

 

Spis treŇci 

 

 

Kilka sĳów na początek 4 

Urodzinowy prezent 6 

Asia Czapla 7 

Kamil Sikora 9 

Bardzo Wam dziĕkujĕ! 10 

Organizacja tego eBooka 11 

001: Przywitanie i dlaczego nagrywam podcast ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ 13 

002: OdwaŠ siĕ siĕgać marzeĵ -  Ariadna, scrapbooking i Pat Flynn 18 

003: Jak kupić mieszkanie - czĕŇć 1  z Piotrem Hryniewiczem 25 

004: Jak kupić mieszkanie - czĕŇć 2  z Piotrem Hryniewiczem 41 

005: Zakup mieszkania - pytania i odpowiedzi - czĕŇć 3 z Piotrem Hryniewiczem 53 

006: Pat Flynn i ɢLet Goɡ - od bezrobotnego  do blogera Šyjącego ze swojej pasji 70 

006 po angielsku:  Zapis rozmowy z Patem Flynnem 82 

007: Rzucam pracĕ dla blogowania... 92 

008: Wywiad z Marcinem z PAYBACK i wideorelacja ze szkolenia 101 

009: Kredyt hipoteczny krok po kroku -  rozmowa z doradcą finansowym 109 

010: Osiem sekretów mojej produktywnoŇci 132 

011: Praca dodatkowa poza etatem - 30 pomysĳów 146 

012: Tanie zwiedzanie Ňwiata  z Krzysztofem Szymaĵskim - czĕŇć 1 163 

013: Tanie zwiedzanie Ňwiata  z Krzysztofem Szymaĵskim - czĕŇć 2 181 

014: Inwestowanie krok po kroku  ze Zbyszkiem z bloga APP Funds 205 

015: Zarabianie na blogu, czyli jak monetyzujĕ blog ekspercki ɛ czĕŇć 1 222 

016: Zarabianie na blogu ɛ czĕŇć 2,  czyli jak wspóĳpracujĕ z firmami 237 

017: 10 wskazówek jak skutecznie planować  cele i opracować konkretny plan dziaĳania 253 

018: Droga od pasji do wĳasnej firmy -  Maciej Mazurek z bloga ZuchRysuje.pl 266 

019: Jak opracować swoją strategiĕ inwestycyjną - ze Zbyszkiem z bloga APP Funds 283 

020: Inwestowanie we wĳasną firmĕ -  rozmowa z Michaĳem ņliwiĵskim z Nozbe 311 

 

 



4 /  334 

 

 

Kilka sĳów na początek 
 

 

CzeŇć! Jestem Michaĳ i jestem blogerem.  

 

Na blogu "Jak oszczĕdzać pieniądze" piszĕ o budŠecie domowym, mądrym oszczĕdzaniu, wy-

chodzeniu z dĳugów, zarabianiu na swojej pasji i byciu odpowiedzialnym za swoje finanse. Kon-

kretnie i na liczbach :-) 

 

Ale dzisiaj bĕdzie o czymŇ wiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɦ 

 

KsiąŠka, którą wĳaŇnie czytasz, to skrupulatny zapis mojej przygody z podcastowaniem -  

internetowym odpowiednikiem audycji radiowych. 

 

Zaczĕĳo siĕ bardzo niewinnie. W maju 2012 roku, jeszcze zanim napisaĳem pierwszy artykuĳ, 

natrafiĳem na podcast Pata Flynna prowadzącego blog SmartPassiveIncome.com. Stopniowo, 

z kaŠdym odcinkiem, zanurzaĳem siĕ w tĕ formĕ przyswajania wiedzy. Sĳuchaĳem spokojnego 

gĳosu Pata i jednoczeŇnie przygotowywaĳem siĕ do najwaŠniejszego maratonu w moim Šyciu 

(tutaj  przeczytasz moją maratoĵską historiĕ). ņmiaĳo mogĕ powiedzieć, Še to wĳaŇnie chĕć po-

sĳuchania podcastów powodowaĳa, Še nie odpuszczaĳem treningów. 

 

Sĳuchając gĳosu Pata zdaĳem sobie sprawĕ, Še podcast ma gigantyczną moc. Poznawaĳem in-

nego, obcego mi czĳowieka iɦ chciaĳem go sĳuchać. To sĳuchanie pomagaĳo mi przetrwać 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/
http://smartpassiveincome.com/
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/maraton
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chwile zwątpienia, a Pat - coraz bardziej mi bliski - dodawaĳ mi siĳy, inspirowaĳ, pokazywaĳ 

nowe moŠliwoŇci.  

 

To od Pata nauczyĳem siĕ blogowania. To dziĕki wdraŠaniu w Šycie jego porad, mogĕ dzisiaj 

dumnie powiedzieć, Še w ciągu 18-tu miesiĕcy udaĳo mi siĕ zbudować bardzo popularny blog, 

pomimo jego nudnej jak ɠflaki z olejemɡ tematyki - finansów osobistych i oszczĕdzania. I blog 

ten odwiedza juŠ ponad 100 tys. Czytelników miesiĕcznie! 

 

Nagrywanie wĳasnego podcastu byĳo jednym z moich ambitnych celów na rok 2013. DziŇ Ňmiejĕ 

siĕ z obaw, które towarzyszyĳy mi rok temu. Nie lubiĳem sĳuchać swojego gĳosu, ciszĕ wypeĳ-

niaĳem przeciągĳymi ɠyyyyyɦɡ, co wybijaĳo mnie z rytmu. Ale w miĕdzyczasie dawaliŇcie mi do 

zrozumienia, Še ɠjest dobrzeɡ, Še to, co mówiĕ, Wam siĕ przydaje, a jaɦ zaprzyjaŞniĳem siĕ 

z moim mikrofonem. Wy - Czytelnicy i Sĳuchacze - towarzyszyliŇcie mi w tej wielkiej  przygo-

dzie, w trakcie której poŠegnaĳem siĕ z pracą na etacie i zająĳem blogowaniem na peĳen etat. 

 

W ciągu niecaĳych 10 miesiĕcy nagraĳem juŠ 20 odcinków ɠWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ 

zapraszając do ich wspóĳtworzenia wielu inspirujących goŇci. To dziĕki nim i Wam ɠWNOPɡ, jak 

go skrótowo nazywam, jest jednym z najpopularniejszych polskich podcastów i niezmiennie 

utrzymuje siĕ na czoĳowych pozycjach w kategoriach Biznes i Inwestowanie w polskim  

iTunes. 

 

I za to Wam bardzo dziĕkujĕ! 

 

A jeŇli masz dostĕp do iTunes, to bardzo siĕ ucieszĕ i bĕdĕ wdziĕczny za ocenĕ oraz Twoją 

krótką recenzjĕ mojego podcastu:  

 

https://itunes.apple.com/pl/podcast/wiecej-niz-oszczedzanie-pieniedzy/id629003560 

 

 

 

 

 

  

https://itunes.apple.com/pl/podcast/wiecej-niz-oszczedzanie-pieniedzy/id629003560
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Urodzinowy prezent 
 

 

Dzisiaj - 17 lutego - są moje urodziny. Pierwsze, które Ňwiĕtujĕ jako peĳnoetatowy bloger.  

 

Postanowiĳem je uczcić w nietypowy sposób - przekazując Ci w prezencie ten eBook zawiera-

jący zapis treŇci opublikowanych dotychczas podcastów. 

 

eBook jest bezpĳatny, ale chroniony moimi prawami autorskimi. MoŠesz jednak Ňmiaĳo udo-

stĕpniać go w niezmienionej postaci innym osobom. Jego zawsze aktualne wersje w formatach 

PDF, EPUB i MOBI znajdziesz tutaj: http://jakoszczedzacpieniadze.pl/wnop-ebook 

 

JeŇli uznasz tĕ ksiąŠkĕ za wartą chociaŠby symbolicznego rewanŠu, to mam do Ciebie proŇbĕ: 

poniŠej zamieszczam krótkie historie Asi i Kamila, którzy potrzebują naszej pomocy i ucieszą 

siĕ z darowizny na dowolną kwotĕ. MoŠe to być zarówno darowizna bezpoŇrednia, jak i nie-

kosztujące Ciĕ absolutnie nic przekazanie 1% Twojego podatku przy rozliczaniu rocznego ze-

znania PIT. JeŇli nie moŠesz siĕ zdecydować, którą osobĕ wybrać, to po prostu przelej po 10 zĳ 

dla Asi i Kamila.  

 

Dzisiaj te osoby potrzebują Waszej pomocy duŠo bardziej niŠ ja.  

 

 

 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/wnop-ebook
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Asia Czapla 
 

 

Asia urodziĳa siĕ tego samego dnia co ja - teŠ 

ma urodziny 17 lutego. A przy tym jest dokĳad-

nie 17 lat mĳodsza i teŠ prowadzi bloga. Cie-

kawy zbieg okolicznoŇci, prawda? 

 

Ta zbieŠnoŇć dat i historia Asi, przekazana mi 

przez jej kolegĕ Rafaĳa, sprawiĳa, Še zabraĳem 

siĕ za przygotowanie tego eBooka. 

 

Asia od urodzenia choruje na rdzeniowy zanik 

miĕŇni (SMA). Zdiagnozowano u niej I stopieĵ 

choroby, czyli niestety najciĕŠszy. Jednak kaŠdy 

organizm, nawet z tym samym stopniem prze-

chodzi tĕ chorobĕ bardzo róŠnie. Asia przez 20 

lat Šyĳa praktycznie normalnie, chodziĳa do 

szkoĳy, zdaĳa maturĕ, miaĳa przyjacióĳ, rozrywki, 

byĳa peĳna Šycia. Prawie nie odczuwaĳa tego, Še 

jest chora. 

 

Jednak Šycie Asi zmieniĳo siĕ o 180 stopni. Nie 

jest juŠ w stanie sama oddychać, ma respirator, 

porusza siĕ na wózku. W związku z tym poja-

wiĳo siĕ wiele dodatkowych kosztów związa-

nych z zakupem soli fizjologicznych, leków 

i urządzenia odsysającego wydzielinĕ z pĳuc. 

Jako osoba niepeĳnosprawna ma bardzo nie-

wielką rentĕ.  

 

Asia dzielnie walczy ze swoją chorobą, pracuje (zdalnie) jako analityk internetowy w firmie 

Ĳmeat - Ĳuków S.A. Prowadzi takŠe swojego bloga ACZkolwiek - kocham Šycie - http://www.il-

luminatif -jeanne.blogspot.com/ 

 

Dodatkowe informacje: profil  Joanny Czapli na stronie Fundacji AVALON - http://www.funda-

cjaavalon.pl/nasi_beneficjenci/lista/37/czapla_joanna.html. 

 

  

http://www.illuminatif-jeanne.blogspot.com/
http://www.illuminatif-jeanne.blogspot.com/
http://www.fundacjaavalon.pl/nasi_beneficjenci/lista/37/czapla_joanna.html
http://www.fundacjaavalon.pl/nasi_beneficjenci/lista/37/czapla_joanna.html
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Jak moŠesz pomóc Asi? 

 

Asi moŠna pomóc na dwa sposoby: 

 

1. Przekazując 1% podatku przy rozliczaniu rocznego PIT-u: 
 

¶ Wpisz Numer KRS: 0000270809  

¶ Wpisz Cel szczegóĳowy 1%: Joanna Czapla, 773 
 

2. Przekazując darowiznĕ w dowolnym momencie na konto fundacji wspierającej Asiĕ i bĕdą-

cej OPP (darowiznĕ na Organizacjĕ PoŠytku Publicznego moŠna odliczyć od podatku): 
 

¶ Przelew lub przekaz pocztowy na: 

 

Fundacja AVALON - BezpoŇrednia Pomoc Niepeĳnosprawnym 

ul. Mikoĳaja Kajki 80/82/1,  04-620 Warszawa 

 

¶ Numer konta: 62 1600 1286 0003 0031 8642 6001 

¶ Tytuĳ wpĳaty: Joanna Czapla, 773 
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Kamil Sikora 
 

 

Kamil teŠ ma urodziny w lutym ɛ juŠ 

w najbliŠszą niedzielĕ. Koĵczy wĳaŇnie 

14 lat i jest synem Czytelnika mojego 

bloga. Jest takŠe rówieŇnikiem mojego 

syna. 

 

Pomimo wysiĳków rodziców i licznych 

wizyt w szpitalach, do dzisiaj nie udaĳo 

siĕ ustalić, co jest przyczyną choroby 

Kamila. Wiadomo tylko, Še jego kora 

mózgowa zanika. 

 

W efekcie Kamil jest bardzo opóŞniony 

w rozwoju, nie mówi, jest dzieckiem le-

Šącym i musi być karmiony przez PEG ɛ 

specjalną rurkĕ-sondĕ wpuszczoną bez-

poŇrednio do Šoĳądka. 

 

Dodatkowo Kamil cierpi na padaczkĕ le-

koodporną i dlatego jest na specjalnej 

diecie bezwĕglowodanowej (dieta keto-

genna), gdzie kaŠdy gram skĳadnika 

ŠywnoŇciowego musi być dokĳadnie waŠony. Dziĕki tej diecie Kamil ma mniej ataków padaczki 

niŠ kiedyŇ. Ich liczba spadĳa z 30-stu dziennie do trzech dziennie, a nawet są dni, Še nie ma ich 

w ogóle. Kamil jest wtedy bardziej kontaktowy i uczestniczy czynnie w rehabilitacji  ruchowej. 

 

Pomimo tych dolegliwoŇci, Kamil jest dzieckiem bardzo pogodnym. Jego rodzice robią wszystko 

co w ich mocy, aby kaŠdy przepracowany dzieĵ mógĳ zaprocentować w przyszĳoŇci. By podobnie 

jak kiedyŇ Kamil mógĳ być choć trochĕ samodzielny (kiedyŇ chodziĳ w chodziku, samodzielnie 

siedziaĳ, Ňmiaĳ siĕ w gĳos, a takŠe potrafiĳ okazać swoje niezadowolenie). 

 

Niestety liczba potrzeb jest ogromna: sprzĕt ortopedyczny, rehabilitacja, leki, Ňrodki higieny  

i pielĕgnacyjne. 

 

Dodatkowe informacje: profil  Kamila Sikory na stronie Fundacji Dzieciom ɠZdąŠyć z Pomocąɡ - 

http://dzieciom.pl/podopieczni/13147. 

 

  

http://dzieciom.pl/podopieczni/13147
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Jak moŠesz pomóc Kamilowi? 

 

W przypadku Kamila podajĕ trzy sposoby pomocy ɛ takŠe pomocy bezpoŇredniej na konto jego 

Mamy. Niestety dla Kamila, Ňrodki na jego pomoc, z 1% przekazywanego w PIT-ach za 2012 r., 

juŠ siĕ wyczerpaĳy. Pieniądze przekazywane wraz z rozliczeniem PIT za rok 2013, trafią do ro-

dziców Kamila dopiero pod koniec 2014 r. Wszelkie darowizny bezpoŇrednie pomagają na bie-

Šąco pokryć niemaĳe koszty Šycia codziennego chĳopca. Zainteresowanych zachĕcam do bez-

poŇredniego kontaktu z Mamą Kamila. 

 

Pomóc moŠna na trzy sposoby: 

 

1. Przekazując 1% podatku przy rozliczaniu rocznego PIT-u: 
 

¶ Wpisz Numer KRS: 0000037904  

¶ Wpisz Cel szczegóĳowy 1%: 13147 Sikora Kamil 

 

2. Przekazując darowiznĕ w dowolnym momencie na konto fundacji wspierającej Kamila  

i bĕdącej OPP (darowiznĕ na Organizacjĕ PoŠytku Publicznego moŠna odliczyć od podatku):: 
 

¶ Przelew lub przekaz pocztowy na: 

 

Fundacja Dzieciom ɠZdąŠyć z Pomocąɡ 

 

¶ Numer konta: 15 1060 0076 0000 3310 0018 2615 

¶ Tytuĳ wpĳaty: 13147 - Sikora Kamil - darowizna na pomoc i ochronĕ zdrowia 

 

3. Przekazując bezpoŇredni datek w dowolnym momencie na konto Mamy Kamila (tej darowi-

zny NIE moŠna odliczyć od podatku): 
 

¶ Przelew dla: Katarzyna Sikora 

¶ Bank: ING Bank ņląski 

¶ Numer konta: 88 1050 1285 1000 0022 1492 8497  

¶ Tytuĳ wpĳaty: Darowizna dla Kamila 

 

 

Bardzo Wam dziĕkujĕ! 
 

Za kaŠdą pomoc okazaną Asi i Kamilowi ɛ po prostu bardzo serdecznie dziĕkujĕ.  

 

Zapraszam Ciĕ do lektury mojego eBooka i mam nadziejĕ, Še bardzo pozytywnie wpĳynie on na 

Twoje finanse. Miĳego dnia! 

 

 

mailto:katka7575@gmail.com
mailto:katka7575@gmail.com
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Organizacja tego eBooka 
 

 

eBook to nic wiĕcej niŠ zapis dwudziestu nagranych przeze mnie odcinków podcastu. Zapis jest 

chronologiczny, ale poniŠej - dla uĳatwienia - pogrupowaĳem poszczególne odcinki tematycz-

nie. 

 

Pasje i blog jako pasja 

 

ɥ 001: Przywitanie i dlaczego nagrywam podcast ɠWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ 

ɥ 002: OdwaŠ siĕ siĕgać marzeĵ ɛ Ariadna, scrapbooking i Pat Flynn 

ɥ 006: Pat Flynn i ɠLet Goɡ ɛ od bezrobotnego do blogera Šyjącego ze swojej pasji 

ɥ 007: Rzucam pracĕ dla blogowaniaɦ 

ɥ 018: Droga od pasji do wĳasnej firmy ɛ Maciej Mazurek z bloga ZuchRysuje.pl 
 

Mieszkania i nieruchomoŇci 

 

ɥ 003: Jak kupić mieszkanie ɛ czĕŇć 1 z Piotrem Hryniewiczem 

ɥ 004: Jak kupić mieszkanie ɛ czĕŇć 2 z Piotrem Hryniewiczem 

ɥ 005: Zakup mieszkania ɛ pytania i odpowiedzi ɛ czĕŇć 3 z Piotrem Hryniewiczem 

ɥ 009: Kredyt hipoteczny krok po kroku ɛ rozmowa z doradcą finansowym 
 

Elementarz Inwestora 

 

ɥ 014: Inwestowanie krok po kroku ze Zbyszkiem z bloga APP Funds 

ɥ 019: Jak opracować swoją strategiĕ inwestycyjną ɛ ze Zbyszkiem z APP Funds 

ɥ 020: Inwestowanie we wĳasną firmĕ ɛ rozmowa z Michaĳem ņliwiĵskim z Nozbe 
 

ProduktywnoŇć, dodatkowa praca, inne 

 

ɥ 008: Wywiad z Marcinem z PAYBACK i wideorelacja ze szkolenia  

ɥ 010: Osiem sekretów mojej produktywnoŇci 

ɥ 011: Praca dodatkowa poza etatem ɛ 30 pomysĳów 

ɥ 017: 10 wskazówek jak skutecznie planować cele, opracować konkretny plan dziaĳania 

i uniknąć sĳomianego zapaĳu 
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PodróŠowanie 

 

ɥ 012: Tanie zwiedzanie Ňwiata z Krzysztofem Szymaĵskim ɛ czĕŇć 1 

ɥ 013: Tanie zwiedzanie Ňwiata z Krzysztofem Szymaĵskim ɛ czĕŇć 2 
 

Blogowanie od strony zarobkowej 

 

ɥ 015: Zarabianie na blogu, czyli jak monetyzujĕ blog ekspercki ɛ czĕŇć 1 

ɥ 016: Zarabianie na blogu ɛ czĕŇć 2, czyli jak wspóĳpracujĕ z firmami 
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001: Przywitanie i dlaczego nagrywam podcast 

ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ 
 

 

 

 

Opis odcinka: http://jakoszczedzacpieniadze.pl/001 
 

 

 

 

Michaĳ Szafraĵski: To jest podcast ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ ɛ odcinek pierwszy. 

 

CzeŇć i dzieĵ dobry, witam Ciĕ w pierwszym odcinku podcastu ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pie-

niĕdzyɡ. Ja nazywam siĕ Michaĳ Szafraĵski i w tej audycji przedstawiam konkretne i sprawdzone 

sposoby pomnaŠania oszczĕdnoŇci. Opowiadam, jak rozsądnie wydawać pieniądze i jak odwaŠ-

nie realizować swoje pasje i marzenia. JeŇli  tylko szukasz odrobiny stabilizacji finansowej 

w swoim Šyciu, to ten podcast jest dla Ciebie. 

 

Tak moi drodzy, to jest pierwszy odcinek mojego podcastu i jestem strasznie ciekawy, jak to siĕ 

dalej potoczy. W tym odcinku powiem Wam krótko kim jestem, jak zetknąĳem siĕ z podcastin-

giem, dlaczego zdecydowaĳem siĕ w ogóle nagrywać podcast i o czym on tak naprawdĕ bĕdzie. 

Powiem Wam teŠ jakie mam obawy i dlaczego tak dĳugo zabieraĳem siĕ za podcastowanie. 

 

Zanim zacznĕ, to od razu bardzo chcĕ Ciĕ przeprosić za jakoŇć mojego gĳosu. Aktualnie jestem 

chory, ale bardzo zaleŠaĳo mi na tym, Šeby przemówić do Ciebie jeszcze przed ņwiĕtami. 

 

To moŠe krótko na początek o mnie ɛ ja mam na imiĕ Michaĳ, miesiąc temu stuknĕĳa mi czter-

dziestka, mam cudowną Šonĕ Gabi, mam dwójkĕ dzieci Szymona i Idĕ, mieszkamy sobie spo-

kojnie na warszawskim Ursynowie. MoŠna powiedzieć, Še finansujemy nasze Šycie przede 

wszystkim z mojej pracy w firmie informatycznej, no ale takŠe dorabiamy sobie, gdzieŇ tam na 

boku wynajmem mieszkaĵ. 

 

Ja mam to szczĕŇcie, Še zarówno Gabi jak i ja jesteŇmy pasjonatami rozsądnego oszczĕdzania. 

Rozsądnego, to znaczy takiego, które jest oparte na dosyć duŠej ŇwiadomoŇci naszych kosztów 

z jednej strony, a z drugiej strony na tym Še wykonujemy pewne optymalizacje finansowe, które 

nie zmieniają jakoŇci naszego Šycia, ale z drugiej strony dosyć pozytywnie wpĳywają na stan 

naszego portfela. Stosujemy taką kluczową zasadĕ, Še wydajemy mniej niŠ zarabiamy, i to daje 

nam duŠe poczucie bezpieczeĵstwa finansowego, no i jednoczeŇnie caĳy czas staramy siĕ szu-

kać jakichŇ nowych Şródeĳ przychodów. 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/001
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Naszymi doŇwiadczeniami dotyczącymi oszczĕdzania dzielĕ siĕ na moim blogu jakoszczedzac-

pieniadze.pl (oczywiŇcie bez polskich znaków) i jeŇli  chciaĳbyŇ siĕ dowiedzieć wiĕcej o mnie, to 

zapraszam Ciĕ na stronĕ jakoszczedzacpieniadze.pl/omnie. 

 

Ale ten podcast nie jest ani o mnie, ani o blogu i od razu przejdĕ do nastĕpnego punktu ɛ skąd 

dowiedziaĳem siĕ w ogóle o podcastingu. MoŠna powiedzieć, Še pierwszy raz podcast usĳysza-

ĳem blisko rok temu sĳuchając Pata Flynna, autora bloga SmartPassiveIncome.com, który byĳ 

i nadal jest dla mnie dosyć duŠą inspiracją zarówno przy tworzeniu bloga, jak równieŠ byĳ in-

spiracją jeŠeli chodzi o ten podcast. Ja jakoŇ nieszczególnie przepadaĳem za tą formą komuni-

kacji, ale ona mi siĕ dosyć dobrze sprawdziĳa podczas treningów biegowych. Sĳuchaĳem sobie 

po prostu podcastów podczas biegania. Z jednej strony byĳ to dobry sposób na wypeĳnienie 

czasu, a z drugiej strony nie poŇwiĕcaĳem na samo sĳuchanie ciekawych informacji dodatko-

wego czasu. A wiĕc rzeczywiŇcie podcast doskonale sprawdza siĕ wedĳug mnie czy to na si-

ĳowni, czy to podczas treningów biegowych, czy to, np. w samochodzie podczas dojazdów do 

pracy i z powrotem. MoŠna go sĳuchać podobnie jak radia. Dla mnie to byĳo takie swoiste dwa 

w jednym. Z jednej strony szybko mi upĳywaĳ czas dziĕki temu co Pat mówiĳ, a z drugiej strony 

jakby nawiązaĳem taki dosyć osobisty kontakt z Patem, a w zasadzie on nawiązaĳ taki kontakt 

ze mną. Tak Še myŇlĕ, Še tutaj podobny efekt uda mi siĕ osiągnąć równieŠ mówiąc do Was. 

 

Dziĕki Patowi udaĳo mi siĕ jakoŇ do tego maratonu dotrwać, przebiegĳem go w zeszĳym roku 

i opisaĳem to u mnie na blogu. JeŠeli bĕdziesz chciaĳ przeczytać tą historiĕ, to teŠ Ciĕ serdecznie 

zapraszam. Jest dosyć osobista, adres tego artykuĳu to jakoszczedzacpieniadze.pl/maraton. 

Wszystkie te linki  znajdą siĕ równieŠ na moim blogu pod nagraniem tego podcastu. 

 

Trochĕ juŠ powiedziaĳem o tym, dlaczego zdecydowaĳem siĕ nagrywać podcast. Przede wszyst-

kim daje mi on taki osobisty kontakt z Tobą. Ale teŠ to, co jest pioruĵsko istotne, to jest to, Še 

podcast pozwala mi przekazać emocje, czyli w momencie, w którym mówiĕ o rzeczach, które 

dla mnie są waŠne, to mogĕ o nich mówić szybciej, wolniej, mogĕ nadawać odpowiednią into-

nacjĕ, mogĕ równieŠ mówić bezpoŇrednio i bez owijania w baweĳnĕ i to mi siĕ strasznie po-

doba. 

 

Jak pracujĕ nad artykuĳami na bloga, no to one są takie wypieszczone, wymuskane, dosyć dĳugie. 

Wszyscy mi mówią, Še dosyć dĳugie artykuĳy piszĕ i rzeczywiŇcie tak jest, Še czytam je raz, czy-

tam je drugi raz, czytam je trzeci raz, poprawiam i w kóĳko korygujĕ. Podcast nie ma takiej 

formuĳy. Ja zresztą uwaŠam, Še najlepszy podcast to jest taki, który jest nagrywany raz na Šywo 

i bez ɢciĕćɡ. Tu siĕ caĳkowicie zgadzam z innymi osobami, które podobnie do tego podchodzą. 

To co jest równieŠ dla mnie bardzo ĳatwe i wygodne, i istotne, to jest to, Še podcast pozwala 

mi w ĳatwy sposób rozwijać te tematy i te artykuĳy, które wzbudziĳy Wasze zainteresowanie na 

blogu. JeŠeli wiĕc gdzieŇ widzĕ duŠo komentarzy, pojawia siĕ duŠo pytaĵ, to moŠecie liczyć na 

to, Še w tym podcaŇcie bĕdĕ to dodatkowo omawiaĳ. 

 

Wierzĕ teŠ, Še taka formuĳa rozmowy pozwoli mi przyciągnąć ĳatwiej do podcastu ciekawych 

goŇci. Na pewno ĳatwiej jest mi z kimŇ porozmawiać, nawet przez Skypeɞa to nagrać, niŠ prze-

prowadzić z nim wywiad w formie korespondencyjnej. Ci rozmówcy czĕsto nie mają czasu 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/omnie
http://smartpassiveincome.com/
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/maraton
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i mają inne zajĕcia, ale zaangaŠowanie ich tylko na 10-15 minut powinno być ĳatwiejsze. Przy-

gotowaĳem siĕ tutaj  technicznie do tego, Šeby te podcasty nagrywać takŠe w takim trybie: przez 

telefon lub przez Skypeɞa i mam nadziejĕ, Še to ciekawie wypadnie. 

 

No i teŠ istotne jest to, Še wydaje mi siĕ, Še nagranie podcastu bĕdzie dla mnie po prostu szyb-

sze niŠ napisanie artykuĳu. JeŇli  widzieliŇcie moje artykuĳy, to wiecie, Še poŇwiĕcam na nie na-

prawdĕ wiele godzin. No a podcast to jest póĳ godzinki i w zasadzie ɢz gĳowyɡ. I tutaj  bardzo 

liczĕ na to, Še nawet wiĕkszą wiedzĕ bĕdĕ Wam w stanie przekazać w duŠo krótszym czasie.  

 

OczywiŇcie no mam pewne swoje obawy, co do jakoŇci tego podcastu i tego czy w ogóle Wam 

siĕ spodoba taka forma rozmowy. şona mi co prawda tutaj  podpowiada, Še ja mam taki radiowy 

gĳos, chociaŠ nigdy w radiu nie pracowaĳem. Ciekawy jestem Twojej opinii. 

 

I powiem Ci, Še taki podstawowy problem, który mam, to jest to, Še we wszystkim co robiĕ 

staram siĕ osiągnąć poziom, który uwaŠam za wysoką jakoŇć. I z tym podcastem mĕczĕ siĕ juŠ 

od kilku miesiĕcy i szczerze mówiąc doszedĳem do jednego bardzo prostego wniosku: Še bez 

wzglĕdu na to, jaka bĕdzie jakoŇć tego nagrania, to dobry przekaz broni siĕ sam. Czyli podobnie 

jak na blogu teŠ mi siĕ to sprawdza: fajne, ciekawe, dogĳĕbne analizy i artykuĳy przyciągają 

zainteresowanie. Wierzĕ, Še mniejsze znaczenie tutaj bĕdzie miaĳa jakoŇć i ɢopakowanieɡ tego 

podcastu, a duŠo wiĕksze to, Še po prostu mówiĕ wprost, mówiĕ z gĳĕbi serca, opowiadam jak 

jest, opowiadam to w co wierzĕ, czy to co pĳynie po prostu z mojego doŇwiadczenia i mam 

nadziejĕ, Še to bĕdzie dla Ciebie po prostu interesujące i wartoŇciowe, i wybaczysz mi jakieŇ 

ewentualne potkniĕcia czy przejĕzyczenia. 

 

Taką refleksjĕ teŠ miaĳem, Še takie próby bycia perfekcjonistą niestety czĕsto nas blokują i mi 

coraz czĕŇciej przeszkadza to, Še zamiast zrobić coŇ szybciej, to ja czĕsto, Še tak powiem, piesz-

czĕ, doglądam, niepotrzebnie zastanawiam siĕ nad tym, jak to bĕdzie, gdzie tutaj  są plusy, 

a gdzie są minusy, jak to w ogóle wypadnie, a suma summarum i tak efekt koĵcowy wcale nie 

musi być lepszy niŠ coŇ co wypuszczam na Šywo i w miarĕ szybko. Tak Še bardzo ciekawy je-

stem równieŠ Twoich komentarzy i Twojej oceny jak to wypada i powiem szczerze, Še nie mogĕ 

siĕ doczekać tych pierwszych komentarzy pod wpisem zawierającym ten podcast. 

 

Jest jeszcze jeden istotny aspekt. Nie wiem czy widziaĳeŇ u mnie na blogu moje drugie wideo, 

gdzie wystĕpujĕ na biaĳym tle. JeŠeli nie widziaĳeŇ, to zapraszam Ciĕ, ŠebyŇ wszedĳ na adres 

jakoszczedzacpieniadze.pl/drugiewideo. Moi znajomi oglądali ten film  i powiedzieli tak: ɢNo 

Michaĳ, no fajnie to wyszĳo, ĳadna jakoŇć, fajnie wyglądasz, dobrze gadasz, ale tak naprawdĕ nie 

wyglądasz na siebie, to znaczy ty na co dzieĵ jesteŇ bardziej naturalny. Nie jest to takie, Še tak 

powiem, zapiĕte na ostatni guzikɡ. Zmusili mnie tym do pewnej refleksji i zdecydowaĳem siĕ, Še 

przy tym podcaŇcie przyjmĕ zupeĳnie inną strategiĕ. Chcĕ te podcasty nagrywać w caĳoŇci i pu-

blikować je praktycznie bez Šadnych ciĕć. Tak Še bĕdziesz sĳyszeć wszystkie moje potkniĕcia, 

niedoskonaĳoŇci, no ale bĕdĕ to taki prawdziwy ja i ɢbez znieczuleniaɡ. I z drugiej strony mam 

nadziejĕ, Še dziĕki tej ŇwiadomoŇci, Še nie robiĕ tutaj  Šadnych dubli i nie nagrywam dla Ciebie 

powtórnie, to ja równieŠ bĕdĕ dbaĳ o to, Šeby tą swoją dykcjĕ poprawiać, Šeby z odcinka na 

odcinek mówić coraz lepiej i mam nadziejĕ, Še to nagrywanie podcastów bĕdzie przychodziĳo 

mi coraz ĳatwiej. Szczerze mówiąc duŠo lepiej siĕ czujĕ przed mikrofonem niŠ przed kamerą. 

 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/drugiewideo
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WĳaŇnie usĳyszaĳeŇ mój kaszelek - tak to wygląda. No to moŠe jeszcze kilka sĳów na temat tego 

jaki mam pomysĳ na zawartoŇć tego podcastu. 

 

Przede wszystkim chciaĳbym, Šeby kaŠdy odcinek liczyĳ tak mniej wiĕcej 20 do 40 minut, bo 

uwaŠam, Še nie da siĕ dĳuŠej wytrzymać przy sĳuchawkach. W szczególnych przypadkach, kiedy 

bĕdĕ zapraszaĳ goŇci, jeŠeli bĕdą fajne, ciekawe wywiady, no to wiadomo, Še bĕdĕ te odcinki 

przedĳuŠaĳ. Chciaĳbym równieŠ publikować te odcinki z pewną czĕstotliwoŇcią. Zobaczymy, jak 

to wyjdzie w praktyce, no ale spróbujĕ zadeklarować, Še bĕdzie to mniej wiĕcej co 2-3 tygodnie. 

I zobaczymy tak naprawdĕ czy to siĕ bĕdzie Wam podobaĳo. 

 

Tematyka podcastu bĕdzie dosyć zróŠnicowana i wykraczać bĕdzie poza podstawowe zagad-

nienia prezentowane na moim blogu, dlatego teŠ ten podcast nosi tytuĳ ɢWiĕcej niŠ oszczĕdza-

nie pieniĕdzyɡ. Z jednej strony chcĕ tutaj  omawiać artykuĳy, które wzbudziĳy Wasze zaintereso-

wanie, ale trafią tu równieŠ takie tematy, które nie pasują do tematyki bloga, ale mają np. duŠo 

wspólnego z inwestowaniem, poszukiwaniem dodatkowych form zarobkowania, takim równieŠ 

kreatywnym wydawaniem pieniĕdzy. Bo ja uwaŠam, Še w caĳym oszczĕdzaniu sztuka nie polega 

na tym, Šeby odkĳadać pieniądze, bo te pieniądze mają nam do czegoŇ sĳuŠyć. I jeŠeli nawet 

mamy potrzebĕ nabycia, nazwijmy to jakiegoŇ dobra luksusowego, no to OK. JeŠeli jest to nasz 

cel to zróbmy to, wydajmy te pieniądze. Chodzi tylko o to, Šeby w Šyciu codziennym nie prze-

puszczać tych pieniĕdzy miĕdzy palcami, czyli Šeby mieć konkretne cele związane z oszczĕdza-

niem. I z drugiej strony, mi teŠ zaleŠy na tym, Šeby Wam pokazywać róŠne fajne sposoby wyda-

wania pieniĕdzy i jednoczeŇnie by to wszystko, ten caĳy nasz nazwijmy to konsumpcjonizm, 

ocieraĳ siĕ o takie uniwersalne tematy, jak: szukanie równowagi w naszym Šyciu, poszukiwanie 

takich sposobów na to, Šeby Šyć przede wszystkim wydając mniej niŠ siĕ zarabia, i to bez 

wzglĕdu na to, jaki kto ma poziom zarobków. Bo to jest pioruĵsko trudne, szczególnie wtedy 

jeŠeli nagle w naszym portfelu pojawia siĕ bardzo duŠo pieniĕdzy. Jak nie wpaŇć w taką puĳapkĕ 

konsumpcjonizmu i z drugiej strony jak radzić sobie z wychodzeniem z dĳugów, jak gdzieŇ tam 

radzić sobie z wĳasnymi obawami czy lĕkami związanymi z oszczĕdzaniem, np. kaŠdy z nas my-

Ňli  o tym ɢOjej, czy ja juŠ jestem sknerą, czy jeszcze nie jestem?ɡ. 

 

Ja chciaĳbym równieŠ poruszać takie bardziej ogólne tematy, które są dla mnie bardzo waŠne, 

czyli ogólnie: jak stawać siĕ lepszym czĳowiekiem, jak moŠna wykorzystywać swoje pasje do 

tego by pomagać innym i tak jak mi wydaje siĕ, Še udaje mi siĕ to juŠ robić na moim blogu, Še 

to, co piszĕ, jest dla Was przydatne, no tak chciaĳbym Wam równieŠ pokazywać, Še w zasadzie 

kaŠdy z nas ma takie moŠliwoŇci i kaŠdy z nas moŠe zamienić tą swoją pasjĕ w coŇ, co poten-

cjalnie kiedyŇ, gdzieŇ moŠe dać równieŠ konkretne pieniądze. 

 

Wiadomo, Še bĕdĕ równieŠ wykorzystywaĳ podcast do tego, Šeby od czasu do czasu informować 

Was o róŠnych ciekawych aktualnych promocjach, takich pozwalających nam pozyskać wiĕcej 

pieniĕdzy. CoŇ na co w zasadzie nie ma miejsca na moim blogu, przynajmniej w tej formule, 

którą ma obecnie. 

 

Mam równieŠ nadziejĕ zapraszać tutaj od czasu do czasu goŇci, którzy z kolei opowiedzą nam, 

jak oni realizują swoje pasje i tak naprawdĕ ile te pasje ich kosztują. Chcĕ teŠ zapraszać eks-

pertów w poszczególnych tematach. Jeden taki temat juŠ nam siĕ dosyć mocno skrystalizowaĳ 

na blogu: jesteŇcie bardzo zainteresowani tematyką kupowania mieszkania, inwestowania 
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w mieszkania itp. itd., takŠe postaram siĕ tutaj  przyciągnąć takie osoby, które z kolei ja uwaŠam 

za opiniotwórcze z jednej strony, a z drugiej strony osoby, które po prostu posiadają wiĕksze 

doŇwiadczenie w tym obszarze niŠ ja. 

 

No i tak na koĵcu chciaĳem powiedzieć, Še podcast bĕdzie teŠ takim miejscem, w którym ja 

bĕdĕ mógĳ odpowiadać na Wasze pytania. Te pytania, które są przysyĳane do mnie e-mailem. 

Dostajĕ strasznie duŠo tych e-maili, naprawdĕ, i bardzo Was przepraszam za to, Še nie zawsze 

jestem w stanie odpowiedzieć na bieŠąco. Niektórzy z Was dostają maile nawet z tygodniowym 

opóŞnieniem. Ja blogujĕ i podcastujĕ w czasie wolnym, czyli generalnie pracujĕ na co dzieĵ. 

Dlatego najczĕŇciej siadam do tekstu w weekendy, nawet jeŇli  one siĕ pojawiają w trakcie ty-

godnia, to wiĕkszoŇć tych tekstów jest po prostu pisana w weekendy. I na blogu bĕdĕ chciaĳ 

równieŠ umieŇcić taki przycisk, który umoŠliwi  wam nagranie Waszego pytania. TakŠe jeŠeli 

zdecydujecie siĕ nagrać Wasze pytanie, to ja bardzo chĕtnie bĕdĕ te pytania odtwarzaĳ tutaj 

w trakcie podcastu i od razu na nie odpowiadaĳ. MyŇlĕ, Še taka formuĳa moŠe być dosyć cie-

kawa. Zobaczymy, jak to wypadnie. 

 

No i najwaŠniejsze jest to, Še chcĕ dostosowywać formuĳĕ tego podcastu do Waszych oczeki-

waĵ. TakŠe bardzo Ciĕ zachĕcam do tego, ŠebyŇ skomentowaĳ, powiedziaĳ mi co myŇlisz, czy to 

Ci siĕ podoba czy nie podoba, co moŠna poprawić, czy ja za duŠo mówiĕ czy za maĳo mówiĕ. 

Wszelkie wszelkie Wasze sugestie są mile widziane. Ten podcast jest dla Was. Ja oczywiŇcie 

mogĕ go nagrywać i chować do szuflady :-), niekoniecznie publikować, takŠe - no tak jak mówiĕ 

ɛ skoro zdecydowaĳem siĕ na opublikowanie, to jest on po prostu dla Was. 

 

Ufff, no i ɢpierwsze koty za pĳotyɡ. Mam jeszcze tylko jedną waŠną rzecz do zrobienia. Idą ņwiĕta 

Wielkanocne, wiĕc chcĕ Ci z tej okazji Šyczyć wszystkiego, co najlepsze, tego by Pan Bóg obda-

rzaĳ Ciĕ ĳaskami, nawet jeŇli  w Niego nie wierzysz, by Twoje Šycie miaĳo cel, byŇ Ty potrafiĳ go 

dostrzegać i byŇ skutecznie do niego dąŠyĳ, byŇ potrafiĳ siĕ cieszyć bądŞ byŇ potrafiĳa siĕ cieszyć 

ze wszystkiego, co masz, i by praca dawaĳa Ci prawdziwą frajdĕ, i by nie brakowaĳo Ci na to, 

czego potrzebujesz na co dzieĵ. I w koĵcu byŇ ņwiĕta spĕdziĳ radoŇnie i jednoczeŇnie spokoj-

nie, w kontekŇcie tego Dyngusa oczywiŇcie mówiĕ, w gronie Twoich znajomych, przyjacióĳ, ro-

dziny. No tego wĳaŇnie Ci Šyczĕ. 

  

Miaĳem wĳaŇnie takie marzenie, Šeby Ci zĳoŠyć te Šyczenia gĳosowo i cieszĕ siĕ, Še udaĳo mi siĕ 

to zrobić. 

 

W zasadzie zbliŠamy siĕ juŠ do koĵca tego pierwszego odcinka podcastu ɢWiĕcej niŠ oszczĕdza-

nie pieniĕdzyɡ. Ja mam taką proŇbĕ, jeŇli  czujesz, Še ten podcast dostarczyĳ Ci wartoŇciowe in-

formacje, które pomogą Ci zrealizować Twoje finansowe marzenia, to podziel siĕ nim ze zna-

jomymi. Powiedz im po prostu, aby weszli na mojego bloga jakoszczedzacpieniadze.pl (bez 

polskich znaków), a jeŇli  chciaĳbyŇ siĕ ze mną skontaktować, to zostaw proszĕ komentarz 

u mnie na blogu lub napisz do mnie na adres michal@szafranscy.pl. 

 

Dziĕki wielkie, jeszcze raz Šyczĕ Ci udanych ņwiąt i skutecznego przenoszenia Twoich celów 

finansowych na wyŠszy poziom. 

 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/podcast
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/podcast
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/
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002: OdwaŠ siĕ siĕgać marzeĵ -  

Ariadna, scrapbooking i Pat Flynn 
 

 

 

 

Opis odcinka: http://jakoszczedzacpieniadze.pl/002 
 

 

 

 

Michaĳ Szafraĵski: To jest podcast ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ ɛ odcinek drugi. 

 

CzeŇć i dzieĵ dobry, witam Ciĕ w drugim odcinku podcastu ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ. 

Ja nazywam siĕ Michaĳ Szafraĵski i w tej audycji przedstawiam konkretne i sprawdzone spo-

soby pomnaŠania oszczĕdnoŇci, opowiadam jak rozsądnie wydawać pieniądze i jak odwaŠnie 

realizować swoje pasje i marzenia. JeŇli  tylko szukasz odrobinĕ stabilizacji finansowej w swoim 

Šyciu to ten podcast jest dla Ciebie. 

 

CzeŇć, witam Was w drugim odcinku podcastu. Wcale nie jest tak, Še trema mi przeszĳa. Zauwa-

ŠyliŇcie pewnie, Še na okĳadce mojego podcastu jest taki podpis ɢStabilne finanse osobiste i do-

bre Šycieɡ i dzisiaj bĕdzie o tym dobrym Šyciu. Wspólnie z moim goŇciem opowiemy Wam hi-

storiĕ, która pokazuje, Še w Šyciu mogą siĕ dziać rzeczy zupeĳnie niespodziewane i fajne 

- wspaniaĳe w sumie, i Še szczĕŇciu warto aktywnie pomagać. Bĕdĕ chciaĳ Was dzisiaj przeko-

nać o tym, Še warto siĕ w Internecie od czasu do czasu pokazać, i jeŠeli jest siĕ wytrwaĳym, 

uczciwym w tym co siĕ robi i odwaŠnym, to efekty naszego dziaĳania mogą przekroczyć naj-

Ňmielsze oczekiwania. 

 

Dzisiaj opowiem Wam pewną historiĕ, o tym jak poznaĳem mojego dzisiejszego goŇcia, a goŇć 

powie nam, co to jest scrapbooking i wspólnie spróbujemy Was przekonać, Še warto Ňcigać 

wĳasne marzenia. 

 

Ale zanim jeszcze przejdĕ do przedstawienia goŇcia, to chciaĳem Wam serdecznie podziĕkować 

za to, Še sĳuchacie tego podcastu, za to Še wspieracie mnie w swoich komentarzach. Chciaĳem 

teŠ podziĕkować Maciejasowi, który jako pierwszy w iTunes przyznaĳ mojemu podcastowi 

5 gwiazdek i powiem Wam, Še cieszĕ siĕ strasznie z kaŠdego komentarza. Powiedzcie mi, co 

sądzicie na temat mojego podcastu, zaleŠy mi na tym, Šeby podwyŠszać jego jakoŇć. 

 

I to juŠ jest ten moment, w którym chciaĳbym Wam przedstawić mojego goŇcia ɛ Ariadnĕ 

Wiczling, zaĳoŠycielkĕ strony kreartywne.pl. 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/002
http://kreartywne.pl/
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Ariadna Wiczling: Witam wszystkich. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Ja zwracam uwagĕ na to kre-ART-ywne, taka specyficzna dosyć nazwa. To 

jest fajna strona. MoŠecie na niej znaleŞć takie róŠne fajne artystyczne rzeczy, wzory persona-

lizowanych kartek, kolaŠy, rĕcznie rysowanych portretów równieŠ. Ale Ariadna pasjonuje siĕ teŠ 

scrapbookingiem. Opowiedz nam o tym, co to jest i skąd Ci siĕ to wziĕĳo :-) 

 

Ariadna Wiczling: No wiĕc, gdy z mĕŠem zaĳoŠyliŇmy rodzinĕ i spodziewaliŇmy siĕ naszego 

pierwszego dziecka, mieszkaliŇmy wtedy w Stanach Zjednoczonych, i zaczĕliŇmy siĕ zastana-

wiać, w jaki sposób tradycje rodzinne, które z tradycji jakby bĕdą naszymi rodzinnymi trady-

cjami i w jaki sposób mamy zachować te wspomnienia dla naszych dzieci. I wtedy odkryĳam 

scrapbooking. Scrapbooking pozwala zapisywać historie poĳączone ze zdjĕciami w miĳy dla oka 

sposób, w postaci albumu. Wciągnĕĳa mnie komputerowa wersja scrapbookingu, poniewaŠ jest 

ona taĵsza, szybsza i po skoĵczonej pracy nie czeka mnie póĳ godziny sprzątania. 

 

Michaĳ Szafraĵski: To są takie ozdobne albumy, tak? 

 

Ariadna Wiczling: Tak, generalnie moŠna powiedzieć, Še są to ozdobne albumy, które mają za 

zadanie zapisywać historiĕ rodziny. No i dzisiaj nasze dzieci oglądają takie albumy, widzą na 

nich siebie, jak wyglądaĳy jak byĳy maĳe, dowiadują siĕ róŠnych ciekawych szczegóĳów. A takie 

drobne rzeczy jak chwilowe upodobania dziecka lub, np. w jaki sposób dziecko Ňmiesznie prze-

krĕca wyrazy, to są rzeczy, które bardzo szybko ulatują z pamiĕci. I dziĕki tym albumom zacho-

wujemy wĳaŇnie te wspomnienia na zawsze. 

 

Scrapbooking staĳ siĕ dla mnie nie tylko pasją, ale takŠe staĳ siĕ zawodem. Zajĕĳam siĕ projek-

towaniem produktów, które sĳuŠą do tworzenia wĳaŇnie takich albumów, kartek lub róŠnych 

dekoracji i produkty te są sprzedawane na caĳym Ňwiecie. Doczekaĳam siĕ takŠe publikacji swo-

ich prac w amerykaĵskich czasopismach. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Wiesz co, to z jednej strony wydaje siĕ ciekawe, ale tak szczerze mówiąc nie 

bardzo to czujĕ... 

 

Ariadna Wiczling: No tak ja wiem, Še Ty jesteŇ taki umysĳ Ňcisĳy i do Ciebie docierają tylko wy-

niki badaĵ naukowych i inne analizy. No wiĕc powiem Ci, Še czytaĳam bardzo ciekawy artykuĳ 

w New York Times i opisane tam byĳy ciekawe badania, które zrobiĳ dr Marshall Duke z Emory 

University w Atlancie. Jest to psycholog, który badaĳ dzieci. CzĕŇć z nich wiedziaĳa duŠo o swo-

jej rodzinie, czĕŇć wiedziaĳa niewiele. I okazaĳo siĕ, Še dzieci te, które wiedziaĳy i znaĳy historiĕ 

swojej rodziny, wiedziaĳy gdzie ich babcia chodziĳa do szkoĳy, jaki sklep prowadziĳ ich dziadek 

i temu podobne rzeczy, te dzieci lepiej stawiają czoĳa wyzwaniom i mają wyŠsze poczucie wĳa-

snej wartoŇci. Poczucie, Še jest siĕ czĕŇcią czegoŇ wielkiego, to dawaĳo im wĳaŇnie taki spokój. 

I myŇlĕ, Še jest to bardzo waŠny argument mówiący o tym, Še warto opowiadać historiĕ swojej 

rodziny dzieciom. MoŠna to czynić przez scrapbooking, ale oczywiŇcie teŠ przez wspólne oglą-

danie albumów ze zdjĕciami, wspólne przesiadywanie wieczorem, nawet moŠna to zrobić po 

prostu rozmawiając. No ale moŠe skoĵczymy juŠ mówić o scrapbookingu, bo naprawdĕ mogĳa-

bym opowiadać o tym godzinami :-) 
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Michaĳ Szafraĵski: No to moŠe rzeczywiŇcie ja opowiem teraz o tym jak zaczĕĳa siĕ nasza zna-

jomoŇć, i jak doszĳo do tego, Še siedzimy tutaj razem w Warszawie i nagrywamy wspólny pod-

cast. 

 

Zacznĕ od tego, Še znamy siĕ dosyć krótko, bo od dwóch tygodni, i zaczĕĳo siĕ to wszystko od 

maila, którego dostaĳem od Ariadny, zaczynaĳ siĕ tak: ɢWitaj Michale, okoĳo 10 dni temu poznaĳam 

Pata Flyna, byĳo to w Seattle, w czasie kursu, który prowadziĳ Derek Halpern dla CreativeLive. Pat 

jest przyjacielem Dereka i wystĕpowaĳ tam jako goŇć specjalny. Opowiedziaĳ nam i tysiącom inter-

nautów przed komputerami Twoją historiĕ o zĳamanych nogach, o sĳuchaniu jego podcastu, o inspi-

racji, jaką Ci daĳ. Po zakoĵczeniu kursu pokazaĳ mi zdjĕcie, które mu przesĳaĳeŇ. Zrobiĳo to na mnie 

ogromne wraŠenie. Pat opowiedziaĳ nam o tym, jak trzymaĳeŇ transparent z podziĕkowaniami dla 

Šony, dla dzieci, dla niego, nie wspomniaĳ natomiast o tym, Še na pierwszym miejscu miaĳeŇ napisane 

ɢdziĕki Ci BoŠeɡ. Twoja historia wzruszyĳa mnie wiĕc dwa razy: raz jak opowiadaĳ ją Pat i drugi raz 

jak zobaczyĳam to zdjĕcie. Pat nie wiedziaĳ, Še dziĕkowanie Bogu to w Polsce nie taka popularna 

rzecz. Podziwiam Twój wyczyn i odwagĕɡ. I tak siĕ koĵczyĳ ten mail.  

 

Autentycznie przeczytaĳem to, byĳ 1 kwietnia - pamiĕtam jak dzisiaj - drugi dzieĵ ņwiąt, prze-

czytaĳem i spadĳem z krzesĳa. Pierwsza myŇl, która mi przeszĳa przez gĳowĕ to to, Še napisaĳaŇ 

do mnie, jako osoba, która osobiŇcie zna Pata Flynna. A jak zapewne wiĕkszoŇć moich Czytel-

ników wie, Pat jest dla mnie wielką inspiracją, jeŇli  chodzi zarówno o blogowanie, jak i równieŠ 

o podcastowanie. TakŠe jeŇli  moŠesz, to powiedz nam w trzech sĳowach w ogóle jak to siĕ staĳo, 

Še pojechaĳaŇ do Stanów Zjednoczonych i spotkaĳaŇ Pata. 

 

Ariadna Wiczling: No wiĕc wszystko zaczĕĳo siĕ od tego, Še Ňledzĕ Dereka Halperna. Derek jest 

zaĳoŠycielem strony Social Triggers. Jest on specjalistą w marketingu internetowym, tak Še je-

Šeli ktokolwiek z Was interesuje siĕ tą tematyką, to szczerze polecam. Publikuje fantastyczne 

artykuĳy i wideo, które pomogą Wam w sprzedaŠy Waszych produktów. I dowiedziaĳam siĕ, Še 

Derek bĕdzie miaĳ kurs na CreativeLive i aby móc uczestniczyć w tym kursie, trzeba byĳo nagrać 

wideo, które mówiĳo o motywacji, dlaczego wĳaŇnie chcesz siĕ tam dostać. 

 

Michaĳ Szafraĵski: A co to jest tak naprawdĕ to CreativeLive? 

 

Ariadna Wiczling: CreativeLive to jest taki uniwersytet internetowy. Jest to naprawdĕ fanta-

styczna strona, do której na pewno zalinkujemy pod tym podcastem, i jest to strona, która zo-

staĳa stworzona przez fotografa, z myŇlą o fotografach. Natomiast oprócz kursów dla fotogra-

fów, które są Ňwietnej jakoŇci (jeŇli  jesteŇ fotografem to koniecznie tam zajrzyj), są tam teŠ 

kursy o biznesie i moŠesz wŇród nich znaleŞć takie kursy jak, np. YouTube Marketing albo jak 

rozpocząć swoją sprzedaŠ w Internecie i jak prowadzić swój biznes. Naprawdĕ kursy są bardzo 

inspirujące i wysokiej jakoŇci, z najlepszymi na Ňwiecie instruktorami. 

 

Michaĳ Szafraĵski: MoŠesz nam powiedzieć czy to są kursy pĳatne czy bezpĳatne? 

 

Ariadna Wiczling: No wiĕc w momencie kiedy ten kurs dzieje siĕ w Seattle na Šywo ten kurs 

jest bezpĳatny. On jest emitowany na caĳy Ňwiat przez Internet, przez tą ich stronĕ internetową. 

Natomiast po emisji kurs jest juŠ pĳatny i kosztują te kursy okoĳo 200 $. Oprócz instruktorów, 

http://socialtriggers.com/
http://www.creativelive.com/
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na Šywo są równieŠ osoby z tzw. publicznoŇci. Tych osób jest szeŇć i te kilka osób ma moŠliwoŇć 

interakcji z instruktorem i uzyskania od niego osobistej porady, co jest rzadko spotykane. Nawet 

jeŠeli z takim instruktorem spotkasz siĕ w czasie jakiejŇ konferencji, to zwykle nie masz moŠli-

woŇci Šeby z nim porozmawiać, a juŠ tym bardziej zainteresować kogoŇ swoją dziaĳalnoŇcią 

i swoim biznesem. Tak wiĕc udziaĳ bezpoŇredni jest bardzo wartoŇciowy. 

 

Michaĳ Szafraĵski: OK, czyli Ty Ariadna uczestniczyĳaŇ w tym szkoleniu bezpoŇrednio w Seattle. 

A jak tam dotarĳaŇ? Jak to siĕ staĳo, Še tam siĕ znalazĳaŇ? 

 

Ariadna Wiczling: Samolotem przyleciaĳam. 

 

Michaĳ Szafraĵski: CoŇ Ty? 

 

Ariadna Wiczling: PowaŠnie. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Niesamowite :-) 

 

Ariadna Wiczling: PóŞniej taksówką. 

 

Michaĳ Szafraĵski: No ale jak siĕ zakwalifikowaĳaŇ? 

 

Ariadna Wiczling: No wiĕc musiaĳam nagrać film. To byĳ taki króciutki film, w którym miaĳam 

opowiedzieć dlaczego wĳaŇnie chcĕ pojechać na ten kurs, jaka jest moja motywacja i w czym 

Derek moŠe mi pomóc. No i byĳ to dosyć ciekawy proces. Kiedy zdecydowaĳam siĕ juŠ, Še chcĕ 

nagrać to wideo, to pomyŇlaĳam Šeby zrobić taką parodiĕ jego wideo, które on emituje mniej 

wiĕcej co tydzieĵ. No i muszĕ powiedzieć, Še zanim napisaĳam caĳy skrypt i zapamiĕtaĳam go, 

trochĕ zajĕĳo to czasu. Zaczĕĳam nagrywać ten film  i zajĕĳo mi to chyba z 8 prób zanim powie-

dziaĳam wszystko tak jak uwaŠaĳam, Še powinno być. Przy pierwszej próbie usilnie mrugaĳam 

oczami ze zdenerwowania, no ale juŠ za którymŇ razem udaĳo siĕ to wszystko powiedzieć. No 

zmontowaĳam ten film  i wrzuciĳam na YouTube. PóŞniej wysĳaĳam na Twitterze twitta  do De-

reka i na CreativeLive, i czekaĳam na werdykt. Film wrzuciĳam w piątek a na ten werdykt mu-

siaĳam czekać do wtorku, co spowodowaĳo zaburzenia snu... 

 

Michaĳ Szafraĵski: Bezsenne noce. 

 

Ariadna Wiczling: Tak, sprawdzaĳam ciągle komórkĕ, nawet jak w nocy siĕ budziĳam o drugiej, 

to sprawdzaĳam, czy czasami nie ma wyników... Ňmiej siĕ, Ňmiej... no ale w koĵcu wieczorem we 

wtorek przyszĳa wiadomoŇć, Še siĕ zakwalifikowaĳam. Tak Še byĳam baaaardzo szczĕŇliwa i na-

stĕpnego dnia rano czym prĕdzej wydaĳam niecaĳe 5 tysiĕcy zĳotych na bilet  do Stanów. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Niesamowite. Powiem Wam, Še ja widziaĳem ten film, jest niezĳy... 

 

Ariadna Wiczling: Dziĕkujĕ. 

 

Michaĳ Szafraĵski: ...to znaczy, jeŠeli ktoŇ wie, jak zachowuje siĕ na filmach Derek Halpern. Ja 

w ogóle zamieszczĕ takie przykĳadowe linki  do filmów Dereka i do filmu Ariadny w notatkach 
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do tego podcastu. MoŠecie je znaleŞć pod adresem jakoszczedzacpieniadze.pl/002. KaŠdy od-

cinek podcastu ma swój numer, drugi odcinek ɛ 002. I powiem Ci Ariadna szczerze, Še na-

prawdĕ podziwiam i zazdroszczĕ determinacji, bo ɛ no to jest COņ ɛ nagrać siebie jest ciĕŠko, 

sam siebie nagrywaĳem, masakryczne doŇwiadczenie... 

 

Ariadna Wiczling: Zgadzam siĕ... ale nie mam bynajmniej na myŇli  Twojego wideo. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Tak, ale wiem, ile razy je montowaĳem, Šeby wyglądaĳo jako tako, tak Še 

potrafiĕ sobie to wyobrazić. Ale z drugiej strony to jest taka historia, która naprawdĕ fajnie 

pokazuje, Še jeŠeli czegoŇ chcemy i siĕgniemy po to, zdecydujemy siĕ na to, mamy trochĕ de-

terminacji, wrzucimy gdzieŇ tam ten materiaĳ na YouTube czy ogólnie do Internetu i damy siĕ 

zauwaŠyć, to jest spora szansa na to, Še nasze marzenia mogą siĕ speĳnić. 

Caĳa ta historia i to Še napisaĳaŇ do mnie z powodu kontaktu z Patem, to mi przypomina, w jaki 

sposób ja nawiązaĳem znajomoŇć z Patem Flynnem. Dla tych, którzy nie wiedzą, to opisywaĳem 

u mnie na blogu tą moją maratoĵską historiĕ. Zresztą w poprzednim odcinku podcastu równieŠ 

o tym opowiadaĳem. Istotne jest to ɛ w duŠym skrócie mówiąc ɛ Še wbiegĳem na metĕ mara-

tonu dzierŠąc w rĕku transparent, na którym dziĕkowaĳem tym najwaŠniejszym dla mnie oso-

bom. I ostatnią z tych osób, które byĳy tam wymienione, byĳ wĳaŇnie Pat Flynn. Zdjĕcie, które 

mam z mety maratonu, wysĳaĳem do Pata i opisaĳem mu caĳą historiĕ, jak do tego doszĳo i dla-

czego w ogóle wbiegĳem na metĕ wĳaŇnie z jego imieniem i nazwiskiem na wielkim banerze. 

 

Nie opowiadaĳem chyba jeszcze nigdy, co siĕ dziaĳo potem. Generalnie Pat byĳ tym bardzo 

wzruszony i opublikowaĳ tą historiĕ równieŠ u siebie na blogu. Po jakimŇ czasie wydawaĳo mi 

siĕ juŠ, Še ta historia jakoŇ tam przygasĳa, umarĳa. To byĳo w paŞdzierniku ubiegĳego roku. I caĳ-

kiem niedawno, kilka tygodni temu, ja uczestniczyĳem w takim kursie internetowym dotyczą-

cym podcastowania, który prowadziĳ Cliff Ravenscraft ɛ to jest taka osoba, która znana jest 

w internecie pod pseudonimem PodcastAnswerMan i w zasadzie odpowiada na wszelkie pyta-

nia, jakie moŠna mieć na temat podcastowania. 

 

W jednym z e-maili  Cliff przysĳaĳ mi zdjĕcie z konferencji blogowej w Stanach Zjednoczonych 

i na tym zdjĕciu zobaczyĳem Pata ĳadnie ubranego i opowiadającego tą moją historiĕ kilkuset 

uczestnikom jego prezentacji. I byĳem w wielkim szoku, poniewaŠ obok niego na screenie byĳo 

wĳaŇnie to moje zdjĕcie, jak wbiegam na metĕ maratonu. Cliff powiedziaĳ, Še generalnie wszy-

scy na tej sali byli bardzo tym poruszeni itp. itd., tak Še to teŠ mi pokazuje, Še noŇnikiem tego 

naszego pozytywnego komunikatu nie musimy być tylko my. To jest tak, Še czasami wypusz-

czamy coŇ w Ňwiat i inni to podchwytują, i opowiadają równieŠ tą historiĕ próbując zainspiro-

wać kolejne osoby. I to co dla mnie jest absolutnie niesamowite w tej caĳej historii  to jest to, 

Še Pat Flynn - osoba, która ɛ z mojego punktu widzenia ɛ no jest kimŇ takim totalnie abstrak-

cyjnie nieosiągalnym dla mnie, zupeĳnie inny poziom, zupeĳnie inny kraj, osoba, która odniosĳa 

dosyć duŠy sukces w tym biznesie internetowym ɛ tak to nazwijmy ɛ z wĳasnej nieprzymuszo-

nej woli  wrĕcz rozprzestrzenia ta moją historiĕ. 

 

Spróbujcie sobie wyobrazić ten kolejny szok, kiedy Ariadna przysĳaĳa do mnie swojego maila. 

Kompletnie nieznana mi wtedy osoba napisaĳa mi o tym, jak bardzo poruszona byĳa tą historią 

i w jaki sposób do mnie dotarĳa. I tak juŠ dodając, jakby puentując tą historiĕ, powiem Še strasz-

nie siĕ cieszĕ, Še takie niesamowite rzeczy potrafią siĕ przytrafiać, Še mieliŇmy okazjĕ siĕ w ten 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/002
http://podcastanswerman.com/
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dziwny poniekąd sposób poznać i teŠ Še mogĳem siĕ dowiedzieć, Še Pat wykorzystuje tą moją 

historiĕ i opowiada ją innym, i - z tego co wiem ɛ Še nauczyĳaŇ go mówić nareszcie, jak po-

prawnie wymawiać po polsku Michaĳ, tak? 

 

Ariadna Wiczling: Tak, mówiĳ Mikel. 

 

Michaĳ Szafraĵski: No wĳaŇnie, no Še tak powiem, otrzymaĳem teŠ od niego maila, w którym 

przyznaje, Še juŠ nareszcie wie.. tak... jak siĕ mówi ɢMichaĳɡ i Še bardzo mnie przeprasza, Še 

wymawiaĳ to nieprawidĳowo. 

 

Ariadna Wiczling: On jest taki skromny. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Powiedz... no wĳaŇnie... powiedz mi jeszcze Ariadno, czy po tym, jak caĳa ta 

historia siĕ potoczyĳa, to czy uwaŠasz, Še warto byĳo do tych Stanów na tą konferencjĕ poje-

chać? Co ogólnie daĳo Ci to szkolenie? Co stamtąd wyniosĳaŇ? 

 

Ariadna Wiczling: No ja uwaŠam, Še byĳo naprawdĕ warto pojechać. Jak jechaĳam, to baĳam siĕ 

strasznie, Še nie doŇć, Še zostawiam mĕŠa z trójką dzieci, i Še wydaje jakieŇ w ogóle kolosalne 

pieniądze, jadĕ nie wiadomo gdzie. Ale czuĳam teŠ, Še taka okazja moŠe siĕ juŠ nie zdarzyć, 

Šeby poznać takich niesamowitych ludzi i uzyskać jakąŇ pomoc w wypromowaniu mojej strony 

i bloga, dowiedzieć siĕ róŠnych rzeczy i naprawdĕ nauczyĳam siĕ bardzo wiele, i jedną z... cho-

ciaŠ kilka rzeczy, które mogĳabym powiedzieć to, np. w czasie tego kursu byĳo omówienie tego, 

jak powinna wyglądać twoja strona internetowa, czy jakich uŠywać sĳów, aby opowiedzieć 

swoją historiĕ i wzbudzić zaufanie, dlaczego waŠne jest, Šeby prowadzić podcast - to wĳaŇnie 

Pat opowiadaĳ o tym temacie. 

 

Po tym jak tutaj goszczĕ u Michaĳa i jak zobaczyĳam jego fantastyczny sprzĕt, to teŠ zachciaĳam 

mieć podcast. Tak wiĕc być moŠe pewnego dnia usĳyszycie mnie teŠ za mikrofonem jeszcze... 

 

Michaĳ Szafraĵski: Strategia ɢbe everywhereɡ. 

 

Ariadna Wiczling: Tak jest. Tak Še generalnie chciaĳam powiedzieć, Še naprawdĕ warto jest 

realizować wĳaŇnie te swoje marzenia i czasami zrobić coŇ... coŇ totalnie szalonego, co po pro-

stu wydaje Ci siĕ Še... moŠe spotkać Ciĕ jedynie ŇmiesznoŇć, a tak naprawdĕ nigdy nie wiesz, co 

moŠe siĕ zdarzyć. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Moja proŇba serdeczna ɛ przypomnij jeszcze Sĳuchaczom, gdzie w ogóle 

mogą znaleŞć Twoją stronĕ, jak mogą do Ciebie trafić. 

 

Ariadna Wiczling: No wiĕc moja strona, to jest www.kreartywne.pl i oprócz tych ofert, o których 

wspomniaĳ Michaĳ i tych fajnych artystycznych rzeczach, prowadzimy takŠe bloga, z którego 

moŠesz sobie, oprócz poczytania o róŠnych ciekawych rzeczach, np. jak Pinterest, Ňciągnąć teŠ 

fajne rzeczy takie jak kalendarze, PDF czy kolorowanki dla dzieci. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Warto, zdecydowanie warto. 

 

http://www.kreartywne.pl/
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Ariadna Wiczling: Ostatnio wrzuciĳam nawet certyfikat ɢzĕbowej wróŠkiɡ dla wszystkich mam 

szczerbatych dzieci, takŠe zachĕcam do zajrzenia na tą stronĕ. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Miejmy nadziejĕ, Še dzieci nas nie sĳuchają i nie bĕdą wiedziaĳy, skąd siĕ 

biorą certyfikaty ɢzĕbowej wróŠkiɡ...  

 

Sĳuchajcie, w zasadzie bĕdziemy siĕ zbliŠać do koĵca, tak Še bardzo Wam dziĕkujĕ za wysĳu-

chanie tego podcastu. Proszĕ o komentarze, proszĕ o gĳosowanie w iTunes, jeŠeli siĕ komuŇ 

naprawdĕ chce i uwaŠa, Še warto. Dzisiaj byĳ taki lekki temat, inspirujący temat... 

 

Ariadna Wiczling: Czujĕ, Še jesteŇmy cieniasami w tej sprawie, to czemu wĳączasz muzykĕ... 

 

Michaĳ Szafraĵski: Nie wiem, jakoŇ odruchowo wĳączyĳem muzykĕ, baran ze mnie. 

 

Ariadna Wiczling: Ty jesteŇ Wodnikiem, ja jestem Baranem. 

 

Michaĳ Szafraĵski: No dobra to spróbujĕ jeszcze raz... Tak, kaŠdy rodzic wie, jak waŠna jest 

ɢzĕbowa wróŠkaɡ, zwĳaszcza wtedy, gdy dzieciaki nie mogą znaleŞć jednak wymarzonego pre-

zentu pod poduszką. MyŇlĕ, Še najwaŠniejsze jest to, co... od czego dzisiaj zacząĳem, Še czasami 

warto siĕ wystawić na ŇmiesznoŇć, przynajmniej tak siĕ nam wydaje, i wtedy, jeŇli  siĕ pokaŠemy 

i bĕdziemy wystarczająco odwaŠni, to jesteŇmy w stanie być zauwaŠeni i osiągnąć niewyobra-

Šalne efekty. 

 

I tym optymistycznym akcentem chciaĳbym zakoĵczyć dzisiejszy podcast. Tak, jak mówiĳem, to 

jest podcast nie tylko o oszczĕdzaniu pieniĕdzy, dlatego poruszać teŠ bĕdĕ takie tematy - zwią-

zane troszeczkĕ bardziej z tą duchową stroną naszego Šycia. Tak Še jeŠeli czujesz, Še ten pod-

cast dostarczyĳ Ci jakkolwiek wartoŇciowe informacje, które gdzieŇ tam przybliŠą Ciĕ jednak do 

realizacji Twoich marzeĵ, to moja serdeczna proŇba ɛ podziel siĕ informacją o nim ze swoimi 

znajomymi. Powiedz im po prostu, Šeby weszli na jakoszczedzacpieniadze.pl. JeŇli  chciaĳbyŇ siĕ 

ze mną skontaktować, to moŠesz zostawić komentarz na blogu, moŠesz napisać do mnie przez 

stronĕ Kontakt. Ja tymczasem dziĕkujĕ Ci za wspólnie spĕdzony czas, dziĕkujĕ Ariadnie za to, 

Še dzisiaj do nas doĳączyĳa... 

 

Ariadna Wiczling: Ja teŠ dziĕkujĕ. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Mam nadziejĕ, Še taka formuĳa podcastu Ci siĕ podobaĳa i juŠ teraz serdecz-

nie zapraszam Ciĕ do wysĳuchania kolejnego odcinka. şyczĕ Ci Ňwietnego tygodnia i skutecz-

nego przenoszenia Twoich celów finansowych na wyŠszy poziom. Do usĳyszenia. 

http://www.jakoszczedzacpieniadze.pl/
http://jakoszczedzacpieniadze.pl/kontakt
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003: Jak kupić mieszkanie - czĕŇć 1  

z Piotrem Hryniewiczem 
 

 

 

 

Opis odcinka: http://jakoszczedzacpieniadze.pl/003 
 

 

 

 

Michaĳ Szafraĵski: To jest podcast ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕdzyɡ ɛ odcinek trzeci. 

 

CzĕŇć i dzieĵ dobry, witam Ciĕ w trzecim odcinku podcastu ɢWiĕcej niŠ oszczĕdzanie pieniĕ-

dzyɡ. Ja nazywam siĕ Michaĳ Szafraĵski i w tej audycji przedstawiam konkretne i sprawdzone 

sposoby pomnaŠania oszczĕdnoŇci, opowiadam, jak rozsądnie wydawać pieniądze i jak odwaŠ-

nie realizować swoje pasje i marzenia. JeŇli  tylko szukasz odrobiny stabilizacji finansowej 

w swoim Šyciu, to ten podcast jest dla Ciebie. 

 

Witam Was serdecznie. To jest juŠ trzeci odcinek mojego podcastu i muszĕ powiedzieć Wam, 

Še coraz bardziej podoba mi siĕ ta moja przygoda z mikrofonem. W dzisiejszym odcinku ja i mój 

GoŇć omówimy temat, który zdecydowanie wygraĳ ranking oczekiwanych przez Was tematów 

na blogu ɢJak oszczĕdzać pieniądzeɡ. Tym tematem jest zakup mieszkania krok po kroku. 

 

Temat okazaĳ siĕ na tyle obszerny, Še caĳy nagrany materiaĳ musiaĳem podzielić aŠ na trzy czĕ-

Ňci. Tak, Še dzisiaj pierwsza czĕŇć, podczas której wspólnie z moim GoŇciem opowiemy Wam, 

jak przygotować siĕ do zakupu mieszkania, gdzie warto szukać mieszkaĵ, czy warto korzystać 

z usĳug poŇrednika nieruchomoŇci i w jakich przypadkach moŠe być on nam pomocny, jak usta-

lać wynagrodzenie z takim poŇrednikiem, co warto sprawdzić przed zakupem mieszkania, 

a takŠe w jaki sposób moŠna przystąpić do negocjacji ze sprzedającym i co warto sprawdzić 

przed zakupem mieszkania, jak sprawdzić jego sytuacjĕ prawną, co warto zweryfikować w ksiĕ-

dze wieczystej, a takŠe co warto obejrzeć w takim mieszkaniu podczas pierwszej wizyty. Opo-

wiemy równieŠ dlaczego warto zawsze negocjować cenĕ mieszkania i w jaki sposób moŠna to 

robić. 

 

A w kolejnej drugiej czĕŇci zastanowimy siĕ nad tym, jakie zapisy powinny siĕ znaleŞć w umo-

wie przedwstĕpnej, w jaki sposób sprawnie i bezpiecznie przejąć to mieszkanie od sprzedają-

cego, a takŠe co trzeba uczynić juŠ po sfinalizowaniu transakcji. Wspólnie z moim GoŇciem za-

stanowimy siĕ teŠ nad kosztami związanymi z zakupem mieszkania. 

 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/003
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A moim dzisiejszym GoŇciem jest Piotr Hryniewicz, aktywny inwestor z Poznania, osoba, która 

ɢpoĳamaĳa sobie zĕbyɡ na kupowaniu i sprzedawaniu nieruchomoŇci. Piotr jest osobą, która ma 

gigantyczne praktyczne doŇwiadczenie, poniewaŠ utrzymuje siĕ dzisiaj z wynajmu mieszkaĵ, 

tak Še doskonale wie, na co zwracać uwagĕ kupując mieszkania, zarówno na wĳasne potrzeby, 

jak i na cele inwestycyjne. Ja nie ukrywam, Še z Piotrem wspóĳpracujĕ juŠ od dĳuŠszego czasu, 

staram siĕ czerpać z Jego doŇwiadczenia peĳnymi rĕkami i zaprosiĳem dzisiaj Piotra, Šeby opo-

wiedziaĳ nam o tym, jakimi kryteriami On kieruje siĕ kupując nieruchomoŇci. Warto teŠ dodać, 

Še Piotr stara siĕ w aktywny sposób dzielić tymi wszystkimi swoimi doŇwiadczeniami w ramach 

projektu edukacyjnego, który stworzyĳ. To siĕ nazywa ɢEdukacja Inwestowania w Nieruchomo-

Ňciɡ. 

 

No ale dzisiaj tutaj  Piotra zaprosiĳem przede wszystkim po to, Šeby krok po kroku przeanalizo-

wać caĳy proces zakupu mieszkania. Zapraszam Was serdecznie do wysĳuchania pierwszej czĕ-

Ňci naszej rozmowy. 

 

Michaĳ Szafraĵski: CzeŇć Piotrze! 

 

Piotr Hryniewicz: CzeŇć Michale, witaj!  

 

Michaĳ Szafraĵski: Powiedz mi, ile Ty juŠ mieszkaĵ w Šyciu kupiĳeŇ? 

 

Piotr Hryniewicz: Hmmm, musiaĳbym to policzyć. MyŇlĕ, Še byĳo ich ze 40 albo 50 takich, które 

osobiŇcie kupowaĳem. Natomiast mam bardzo duŠo znajomych czy osób, które poznaĳem, któ-

rym w jakiŇ sposób pomagam wĳaŇnie przy zakupie mieszkaĵ i ĳącznie z takimi osobami, to 

pewnie bĕdzie ze 200. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Ĳadnie, ĳadnie. No to, Še tak powiem, warto skorzystać z Twojego doŇwiad-

czenia na pewno. Tutaj Czytelnicy bloga poprosili mnie o napisanie takiego tematu, który juŠ 

gdzieŇ wczeŇniej inicjowaĳem, czyli tak naprawdĕ zakup mieszkania, czy to w celach inwesty-

cyjnych, czy to w celach wĳasnych, ale generalnie sama procedura zakupu mieszkania krok po 

kroku. Czyli jak to zrobić, Šeby z jednej strony kupić mieszkanie w dobrej cenie i z drugiej strony 

nie wpaŇć w jakieŇ ewentualne problemy. 

 

Powiem tak, no to moŠe zacznijmy od tego pierwszego etapu, czyli skąd Ty siĕ w ogóle dowia-

dujesz, Še takie mieszkanie na rynku jest, gdzie szukasz informacji o mieszkaniach? 

 

Piotr Hryniewicz: Generalnie ɛ wszĕdzie. Te informacje o mieszkaniach znajdują siĕ tak na-

prawdĕ w bardzo wielu miejscach. Czyli najpopularniejszym takim, którym wszystkim przycho-

dzi do gĳowy to jest Internet. W Internecie moŠna znaleŞć strony z ogĳoszeniami, strony biur 

poŇrednictwa, strony jakichŇ takich prywatnych osób, które sprzedają nieruchomoŇci, tak Še 

naprawdĕ bardzo bardzo duŠo informacji moŠna wyciągnąć z Internetu. Ale Internet to nie 

wszystko! Moim zdaniem informacje, które trafiają do Internetu czasami juŠ są przebrane... 

 

Michaĳ Szafraĵski: Przefiltrowane... 

 

http://edukacjainwestowania.pl/
http://edukacjainwestowania.pl/
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Piotr Hryniewicz: ...przefiltrowane - tak. Te najlepsze kąski juŠ wyszĳy. Czyli drugim, takim naj-

wiĕkszym i najlepszym Şródĳem są poŇrednicy. Ale my do poŇredników mamy takie bardzo ne-

gatywne podejŇcie, prawda? WiĕkszoŇć z nas. 

 

Michaĳ Szafraĵski: No ja teŠ siĕ raczej sparzyĳem niŠ przekonaĳem... 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, tak. Ja równieŠ. Dlatego korzystam z poŇredników, ale z poŇredników, 

którym ufam, z poŇredników, z którymi juŠ wspóĳpracujĕ od jakiegoŇ czasu lub wrĕcz zatrud-

niam poŇredników. Robiĕ to dając ogĳoszenie, przychodzą osoby na rozmowĕ kwalifikacyjną, 

rozmawiamy sobie i, np. pojawia siĕ osoba, którą przyuczam do tego, co dokĳadnie chcĕ znaleŞć. 

Jakie dokĳadnie nieruchomoŇci poszukujĕ. I ta osoba dostaje ode mnie równieŠ prowizjĕ i wy-

szukuje równieŠ nieruchomoŇci wĳaŇnie dla mnie i moich inwestorów, ŠebyŇmy wszyscy mieli  

wĳaŇnie dokĳadnie takie nieruchomoŇci, jakich poszukujemy. 

 

Michaĳ Szafraĵski: No dobra, ale tu przerwĕ od razu, bo to juŠ jest taka powiedziaĳbym ɢwyŠsza 

szkoĳa jazdyɡ. Rozmawiamy i mówimy przede wszystkim o tym jak kupić mieszkanie. No ktoŇ 

kupuje swoje pierwsze, czy drugie mieszkanie, tak? Czyli pewnie nie bĕdzie zatrudniaĳ poŇred-

ników w ten sposób. Gdzie jeszcze moŠna szukać informacji o mieszkaniach? 

 

Piotr Hryniewicz: Wiesz co, ja wróciĳbym jednak do poŇredników, dlatego Še Ci poŇrednicy są 

naprawdĕ istotni. Teraz tak: kiedy moŠna korzystać z poŇrednika? Wtedy, kiedy nie masz czasu 

na przykĳad. PoŇrednik moŠe Ci znaleŞć rzeczywiŇcie bardzo dobrą ofertĕ. Zobacz, jest bardzo 

wielu nachalnych poŇredników. Spróbuj wystawić jakiekolwiek ogĳoszenie na Internecie, Še coŇ 

chcesz sprzedać BEZPOņREDNIO. Pierwsze 50 telefonów bĕdzie wĳaŇnie od poŇredników. 

 

Michaĳ Szafraĵski: yyyhhmm. 

 

Piotr Hryniewicz: Niech któryŇ ciĕ bardzo dobrze zmanipuluje, nie uda Ci siĕ, wiesz, wybronić 

z tego, albo zastosuje jakieŇ tam dziwne nowe techniki, Šeby ciĕ przekonać do tego, Šeby z nim 

podpisać umowĕ, to on juŠ bĕdzie miaĳ to mieszkanie w swojej równieŠ ofercie. I ten poŇrednik 

moŠe do mnie zadzwonić, jeŠeli bĕdzie miaĳ ode mnie przyzwoitą prowizjĕ i zaproponować mi 

to. Ale czy ja muszĕ mu pĳacić? Teoretycznie tak, ale niekoniecznie, jeŇli  o tą cenĕ poŇrednictwa, 

np. obniŠĕ sobie cenĕ mieszkania. 

 

Michaĳ Szafraĵski: OK, czyli rozumiem, Še w procesie dalszych negocjacji próbujesz obniŠyć 

cenĕ mieszkania w taki sposób, Šeby wyjŇć na to samo. Tak, Šeby sfinansować poŇrednika. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, równieŠ. Czyli chodzi o to, Še jeŠeli znajdziesz mieszkanie, które ma po-

Ňrednik, ale ono równieŠ jest w Internecie i jesteŇ w stanie znaleŞć jakiŇ inny sposób by kupić 

to mieszkanie bezpoŇrednio, to oczywiŇcie absolutnie zgadzam siĕ i zawsze warto to zrobić. 

 

Natomiast mam taki ciekawy przypadek, o którym teŠ czĕsto wspominam przy róŠnych oka-

zjach, jak ktoŇ mówi, Še wspóĳpraca z poŇrednikiem w ogóle absolutnie ɢnieɡ. KiedyŇ kupowa-

ĳem taką kawalerkĕ 17-metrową w Poznaniu w 2010 roku i nie pojechaĳem do niej ja, tylko 

pojechaĳa moja poŇredniczka i zĳoŠyĳa ofertĕ w moim imieniu. Cena wywoĳania wynosiĳa 125 
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tysiĕcy. Ja poprosiĳem ją Šeby zĳoŠyĳa ofertĕ na 100 tysiĕcy, czyli ɢprzegiĕcieɡ, prawda? I po-

Ňredniczka, która pojechaĳa w moim imieniu, zĳoŠyĳa ofertĕ, ale Še nie byĳa stroną, to dowie-

dziaĳa siĕ taką informacjĕ od sprzedającej ɛ ɢ100 tys. to jest minimum jakie zakĳadaliŇmy. Nie 

moŠemy sprzedać w tej cenieɡ. Jak sądzisz, w jakiej cenie kupiĳem tą kawalerkĕ? 

 

Michaĳ Szafraĵski: 101 tysiĕcy? 

 

Piotr Hryniewicz: 103 500 zĳ. Nie za 125 tys. zĳ, nie za 100 tys. zĳ oczywiŇcie, ale wystarczyĳo 

niewiele wiĕcej doĳoŠyć, mając juŠ informacjĕ od poŇrednika. PoŇrednik nie jest stroną, wiĕc 

czasami warto z niego korzystać, ale trzeba umiejĕtnie wybrać moment, kiedy warto z niego 

korzystać. Nie zawsze, ale teŠ nie za wszelką cenĕ rezygnować. Czyli nie rezygnowaĳbym z po-

Ňrednika, który ma dobry deal, tylko dla samego dealu bym sprawdziĳ, czy rzeczywiŇcie warto 

temu poŇrednikowi zapĳacić. 

 

Michaĳ Szafraĵski: A powiedz mi, skoro jesteŇmy juŠ przy poŇrednikach, wiĕkszoŇć poŇredników 

ɛ przynajmniej tak mi siĕ wydaje ɛ umawia siĕ lub próbuje siĕ umówić z kupującymi na kon-

kretną kwotĕ wynagrodzenia liczoną procentowo, czyli, np. 2,5 %, 3,5%, czasami mniej. Jaką Ty 

masz strategiĕ? W jaki sposób umawiasz siĕ z poŇrednikami? Bo to co mi siĕ wydaje, to Še przy 

takim procentowym umówieniu siĕ teoretycznie poŇrednikowi moŠe zaleŠeć na tym, Šeby ta 

cena zakupu byĳa jak najwyŠsza, bo wtedy wartoŇć jego wynagrodzenia równieŠ bĕdzie wyŠsza. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, masz tutaj  bardzo duŠo racji, szczególnie jeŠeli poŇrednik obsĳuguje dwie 

strony, czyli reprezentuje sprzedającego i reprezentuje ciebie jako kupującego. W tym momen-

cie on nie reprezentuje Šadnej ze stron, tylko reprezentuje samego siebie, wiĕc zaleŠy mu na 

jak najwyŠszej cenie, bo z dwóch stron zgarnia prowizjĕ. 

 

Natomiast jeŠeli masz swojego poŇrednika albo poŇrednik od innego poŇrednika dostaĳ ofertĕ, 

czyli jest dwóch poŇredników przy takiej transakcji, czyli kaŠdy poŇrednik reprezentuje dru-

giego, no to w tym momencie jest kwestia dobrych ustaleĵ z tym poŇrednikiem. I rzeczywiŇcie 

warto przy konkretnym juŠ mieszkaniu ustalić kwotowo, nie procentowo a kwotowo, czyli jeŠeli 

wczeŇniej dogadaliŇmy siĕ, np. Še moŠe 3%, a moŠe 2 %, moŠe netto czy brutto, ustalamy sobie 

ɛ zaĳóŠmy jest mieszkanie za 300 tys. umówilismy siĕ na 2% brutto, czyli ustalamy od razu 

ɛ 6 tys. zĳ, ale ɢmi zaleŠy panie poŇredniku, ŠebyŇmy tutaj wynegocjowali cenĕ 280 tys. zĳ, ale Pan 

zawsze dostanie 6 tys. zĳ jeŠeli dojdzie do zakupuɡ. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Jasne, jasne. To jest zbliŠone do tej strategii, którą ja równieŠ staraĳem siĕ 

stosować w kontaktach z poŇrednikami. Powiem, Še bywa róŠnie. Bywa ciĕŠko rzeczywiŇcie. 

Przynajmniej mi jest bardzo trudno znaleŞć takiego poŇrednika, który bĕdzie rozumiaĳ moje 

potrzeby i dosyć trudno, Še tak powiem, te potrzeby wytĳumaczyć. 

 

OK, mówiliŇmy o tym, Še szukasz w internecie. A w jakichŇ konkretnych serwisach interneto-

wych? 

 

Piotr Hryniewicz: Wiesz co, we wszystkim, gdzie siĕ pojawiają ogĳoszenia, tam warto rzeczywi-

Ňcie szukać. No w tych najpopularniejszych, czyli Gumtree.pl, gratka.pl, otodom.pl, tablica.pl, 

domiporta.pl itd. Tak Še wszystkie te najpopularniejsze, ale teŠ takie, które są mniej znane, bo 
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czasami ludzie namawiają wĳaŇnie sprzedających, szczególnie np. ci, którzy ɛ nazwijmy ich, nie 

wiem - starszej daty lub takich, którzy nie chcą w internecie ogĳaszać swoich wĳaŇnie nierucho-

moŇci, Še oni zrobią to za nich wĳaŇnie, np. w jakimŇ tam nowym portalu. Tak wiĕc myŇlĕ, Še 

warto wszystko przeglądać, no bo znalezienie takiej pereĳki jest doŇć istotne, bo to na tym 

zarabiamy, tak? 

 

Tu jeszcze warto omówić cel poszukiwania mieszkania. Mieszkania moŠemy szukać wĳaŇnie 

albo na zyski kapitaĳowe albo teŠ na przychód pasywny. Tutaj teŠ warto byĳoby rozróŠnić czy 

szukam mieszkania inwestycyjnego, poniewaŠ chcĕ je kupić i sprzedać, i na tym zarobić lub 

szukam mieszkania, które chcĕ kupić, dlatego, Še chcĕ je wynajmować i generować z tego przy-

chód pasywny. No i moŠna chcieć kupić mieszkanie dla siebie. 

JeŠeli tutaj są twoi Czytelnicy, którzy czytali teŠ ksiąŠki Roberta Kiyosaki, to znają pojĕcie opóŞ-

nionej gratyfikacji, która ma znaczenie. Mam kilkanastu znajomych, którzy mimo Še mają juŠ po 

3-4 mieszkania, to sami mieszkają w mieszkaniach wynajmowanych, Šeby wĳaŇnie mieć lepszą 

zdolnoŇć kredytową, Šeby kupować kolejne nieruchomoŇci. 

 

Michaĳ Szafraĵski: A to jest oddzielny temat inwestowania, Še tak powiem. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, przeszedĳem juŠ jakby na inny temat, tak Še myŇlĕ, Še tutaj  moŠemy sobie 

spokojnie wrócić na nasz gĳówny, czyli gdzie szukamy mieszkania. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Ja wiem, Še Ty równieŠ specjalizujesz siĕ w licytacjach komorniczych, tak? 

I w ten sposób pozyskujesz równieŠ te okazyjne mieszkania. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, tak. Kupujemy teŠ na licytacjach komorniczych. Wielokrotnie juŠ rozma-

wialiŇmy z róŠnymi komornikami, tak Še mamy wĳaŇnie opracowane pewien schemat dziaĳania, 

wĳaŇnie jak to zrobić, Šeby byĳo moŠna kupić bezpiecznie, ale teŠ bez szkody dla tych dĳuŠników. 

Czyli z tymi dĳuŠnikami rozmawiamy wczeŇniej, mamy tutaj  pewne swoje tutaj moŠliwoŇci, to 

tak nazwijmy, Šeby te osoby bez Šadnego problemu mogĳy siĕ z naszego mieszkania, nowego 

naszego nabytku, wyprowadzić i przeprowadzić w jakieŇ inne miejsce i byĳy z tego zadowolone. 

OczywiŇcie bardzo czĕsto, jak to my siĕ Ňmiejemy z tego, potrzebna jest do tego armia Jagieĳĳo, 

ale da siĕ to wszystko zrobić i rzeczywiŇcie te licytacje komornicze są równieŠ ciekawe. 

 

Michaĳ Szafraĵski: yyyhhmmm. To gdzie moŠna jeszcze pozyskiwać mieszkania? Czyli tak: ogĳo-

szenia w internecie, licytacje komornicze, ale to jest juŠ wyŠsza szkoĳa jazdy. MyŇlĕ, Še być moŠe 

oddzielnie sobie kiedyŇ porozmawiamy na ten temat, bo temat jest bardzo obszerny i tam bar-

dzo duŠo niuansów jest z nim związanych. Ja wiem jeszcze, Še np. my z Gabi poszukujemy teŠ 

mieszkaĵ na przetargach organizowanych przez spóĳdzielnie mieszkaniowe. Jeszcze jakieŇ, Še 

tak powiem pomysĳy, gdzie jeszcze moŠemy szukać mieszkaĵ? 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, no tutaj  wspomnieliŇmy, np. o tych ludziach starszej daty. Oni mogą 

w zwykĳych jakichŇ gazetach dawać ogĳoszenia wĳaŇnie, czyli warto teŠ czytać prasĕ, a szcze-

gólnie jak są jakieŇ takie dodatki wĳaŇnie nieruchomoŇciowe. Warto teŠ sprawdzać takie lokalne 

gazetki, związane tylko i wyĳącznie z nieruchomoŇciami, które są za darmo w marketach rozda-

wane. Nie pamiĕtam, jak one siĕ nazywają, ale tam jest duŠo reklam róŠnych, jakichŇ tam bu-

dowlanych, wĳaŇnie związanych z nieruchomoŇciami plus wĳaŇnie jeszcze teŠ są ogĳoszenia, teŠ 
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duŠo jest wĳaŇnie deweloperskich ogĳoszeĵ tam, czyli równieŠ przechodzimy jakby do kolej-

nego tutaj  punktu ɢgdzie moŠna pozyskiwać?ɡ, czyli od deweloperów. Warto zrobić sobie listĕ 

deweloperów w danym mieŇcie i teŠ, zbierając opinie o tych deweloperach, czy dobrze budują, 

w dobrych miejscach, czy ludzie są zadowoleni, czy dobrze jest póŞniej zarządzane, czy nie ma 

duŠych kosztów. I wybierając wĳaŇnie konkretnego dewelopera, co jakiŇ czas teŠ siĕ wypytywać 

wĳaŇnie, czy szykuje jakąŇ nową inwestycjĕ i na tym etapie, jeszcze zanim inwestycja trafi  to do 

sprzedaŠy, moŠna jeszcze uzyskać jakieŇ ciekawe informacje i zacząć siĕ przygotowywać do 

zakupu. 

 

Michaĳ Szafraĵski: DotknąĳeŇ istotnego tematu i jednego z najczĕstszych pytaĵ, które siĕ 

u mnie na blogu pojawiaĳo, czyli ɛ czy bardziej opĳaca siĕ, albo jakie są plusy i minusy kupo-

wania mieszkania nowego od dewelopera versus mieszkanie, które kupujemy z rynku wtórnego, 

powiedzmy mającego juŠ te kilkanaŇcie czy wrĕcz kilkadziesiąt lat. Co Ty na ten temat sądzisz? 

 

Piotr Hryniewicz: To tak, jak z samochodami. Czyli, który siĕ bardziej opĳaca: kupować nowe czy 

stare samochody? 

 

Michaĳ Szafraĵski: Wszystko zaleŠy od preferencji. 

 

Piotr Hryniewicz: No wĳaŇnie, tak! Chcesz siĕ pokazać, chcesz zaprosić znajomych, z którymi 

razem zaĳóŠmy pracujecie w jakiejŇ korporacji, jesteŇ dyrektorem, no to nie kupisz mieszkania 

w bloku, w starej pĳycie, gdzie klatka schodowa jest brzydka. Tylko musisz kupić w nowym bu-

downictwie, tak samo, jak kupisz nowy samochód a nie jakiŇ uŠywany, prawda? Tak samo myŇlĕ, 

Še tutaj  to dziaĳa wĳaŇnie. Pytanie o cel ɛ co chcemy osiągnąć wĳaŇnie tym zakupem? Czy 

chcemy siĕ pokazać, czy chcemy, np. zarabiać na tym mieszkaniu. Czy chcemy w tym mieszkaniu 

mieszkać, czy za chwilĕ bĕdziemy je wynajmować. I pojawia siĕ pytanie jaki to mieszkanie ma 

potencjaĳ. 

 

Moim zdaniem najwiĕkszy potencjaĳ mają te mieszkania, które moŠna kupić wĳaŇnie w najlep-

szym stosunku ceny zakupu do moŠliwoŇci wynajmu tego mieszkania. W tym momencie nie ma 

znaczenia, nie ograniczamy siĕ do zakupu tylko mieszkaĵ, np. w wielkiej  pĳycie, czy tylko w ka-

mienicach, czy tylko w nowym budownictwie. Za kaŠdym razem porównujemy potencjaĳ. Wielka 

pĳyta, np. w Polsce ma ten plus, Še jest ona bardzo czĕsto w centrach i jest bardzo dobrze sko-

munikowana. W tej chwili, np. bardzo czĕsto deweloperzy, którzy budują w cenach bardzo zbli-

Šonych wĳaŇnie do cen mieszkaĵ z wielkiej  pĳyty, robią to na obrzeŠach, gdzie trzeba dojeŠdŠać 

juŠ komunikacją, autobusami i to trwa bardzo dĳugo. Wiĕc trzeba siĕ zastanowić po prostu, jaki 

te mieszkania mają potencjaĳ. 

 

Ja bym tu Michaĳ nie faworyzowaĳ mieszkaĵ deweloperskich, czy wĳaŇnie w wielkiej  pĳycie, czy 

w kamienicach, tylko zawsze posĳugiwaĳ siĕ czystą, chĳodną kalkulacją. OczywiŇcie bĕdzie bar-

dzo ciĕŠko o chĳodną kalkulacjĕ, jeŠeli kupujemy dla siebie. Wtedy wchodzą emocje, a jak 

wiemy, im emocje są wiĕksze, tym bardziej inteligencja spada i wtedy liczby przestają mieć 

znaczenie. 
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Michaĳ Szafraĵski: Tak, czytaĳem ostatnio taką opowieŇć, w której byĳ jeŞdziec, który jechaĳ na 

wierzchu sĳonia. I ten jeŞdziec to byĳ nasz intelekt  i nasza logika, a ten sĳoĵ, to byĳy nasze emo-

cje. I generalnie nie tak ĳatwo tym intelektem byĳo tego sĳonia prowadzić... 

 

Dobrze, no to OK ɛ zaĳóŠmy, Še juŠ wybraliŇmy, znaczy nie tyle wybraliŇmy, co znaleŞliŇmy takie 

mieszkanie, które nas interesuje, z poŇrednikiem bądŞ bez poŇrednika. Co robimy dalej? 

 

Piotr Hryniewicz: No trzeba byĳoby sprawdzić stan techniczny, stan prawny, w ogóle wiedzieć, 

co to jest za mieszkanie, prawda? Czyli co ɛ no podstawowa rzecz ɛ ksiĕga wieczysta: czy jest 

ksiĕga wieczysta czy jej nie ma. Jaki jest stan prawny, czy to jest wspóĳwĳasnoŇć czy to jest 

peĳna wĳasnoŇć z udziaĳem w gruncie, z uŠytkowaniem wieczystym, a być moŠe to jest spóĳ-

dzielcze wĳasnoŇciowe prawo do lokalu, a być moŠe tylko jest spóĳdzielcze lokatorskie, ktoŇ 

jeszcze nie ma wĳasnoŇci, bĕdzie chciaĳ dopiero przeksztaĳcić, tak Še tutaj  kwestie prawne 

wchodzą w grĕ, Šeby dokĳadnie zbadać, co to jest za mieszkanie. 

 

Czyli najprostsza wersja byĳaby, Šeby to mieszkanie posiadaĳo juŠ swoją ksiĕgĕ wieczystą i z tej 

ksiĕgi wieczystej wyczytujemy wĳaŇnie dokĳadnie: kto jest wĳaŇcicielem tej nieruchomoŇci, co 

to jest za nieruchomoŇć opisana dokĳadnie z metraŠami, no i plus w ksiĕdze wieczystej mamy 

dodatkowe dwa dziaĳy, czyli III dziaĳ ɛ OstrzeŠenia i IV dziaĳ ɛ Hipoteki. Ksiĕga wieczysta jest 

taką, w porównaniu do samochodów, taką kartą pojazdu. Czyli wszystko tam wĳaŇnie widać, co 

z tym mieszkaniem siĕ dzieje od strony prawnej. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Czy moŠna zaĳoŠyć, Še jeŠeli mieszkanie ma ksiĕgĕ wieczystą, to w tej ksiĕ-

dze wieczystej w zasadzie są wszystkie, czy powinny być wszystkie informacje i o wszystkich 

dĳugach, które na tym mieszkaniu ciąŠą, równieŠ o jakiŇ zobowiązaniach w stosunku do osób 

trzecich, czy tych informacji trzeba szukać jeszcze gdzieŇ? 

 

Piotr Hryniewicz: Nie trzeba. MoŠna zaĳoŠyć Še to jest komplet informacji, natomiast trzeba 

pamiĕtać o tym, Še sąd wpisuje to na bieŠąco, czyli jeŠeli my dzisiaj przejrzymy tą ksiĕgĕ wie-

czystą, a moŠna je przeglądać elektronicznie przez Internet, nie trzeba za kaŠdym razem jechać 

do sądu, czyli jeŠeli dzisiaj sobie obejrzymy sobie tą ksiĕgĕ wieczystą w Internecie, to nie zna-

czy, Še ona jest aktualna na dzieĵ dzisiejszy. Ona jest aktualna zaĳóŠmy na 3 dni czy na tydzieĵ 

wczeŇniej. Czyli warto przed zakupem, zanim jeszcze wpĳacimy cokolwiek, podjechać do sądu 

i wziąć odpis na dany dzieĵ. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Ja od razu skomentujĕ tutaj, Še wszelkie adresy do wszystkich serwisów in-

ternetowych, w których moŠna tego typu informacje sprawdzać, bĕdą opublikowane w notat-

kach pod tym odcinkiem podcastu. Dokĳadnie to bĕdzie adres jakoszczedzacpieniadze.pl/003, 

tak Še ewentualnych Sĳuchaczy zapraszam pod ten adres. 

 

Dobrze, czyli moŠemy sprawdzić sobie przez Internet i sprawdzamy ksiĕgĕ wieczystą. Ta ksiĕga 

Šyje, czyli na bieŠąco są dodawane tam nowe wpisy i dlatego przed samym zawarciem trans-

akcji naleŠaĳoby ją równieŠ ponownie sprawdzić - stan na dzieĵ podpisania umowy przyrzeczo-

nej, czyli aktu notarialnego. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, na pewno warto. 

http://jakoszczedzacpieniadze.pl/003
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Michaĳ Szafraĵski: Super. A co jeŠeli tej ksiĕgi wieczystej to mieszkanie nie ma? Co nam wtedy 

ewentualnie grozi? 

 

Piotr Hryniewicz: No nie wiemy, co dokĳadnie kupujemy. W jednym z przypadków, np. moŠe to 

być spóĳdzielcze wĳasnoŇciowe prawo do lokalu i w tym momencie informacje o tym mieszka-

niu moŠemy dowiedzieć siĕ w spóĳdzielni. Czyli spóĳdzielnia nie wydzieliĳa lokalu, znaczy moŠe 

lokal jest wydzielony, ale nie jest prawnie wydzielony, Šeby mieć oddzielną ksiĕgĕ wieczystą 

i ta ksiĕga nie jest zaĳoŠona, ale Šeby zaĳoŠyć ksiĕgĕ wieczystą, spóĳdzielnia musi wydać odpo-

wiednie dokumenty do zaĳoŠenia i informacje o braku przeciwwskazaĵ do jej zaĳoŠenia. 

 

Czyli idąc do spóĳdzielni, teoretycznie moglibyŇmy siĕ wszystkiego dowiedzieć. Natomiast nie 

jesteŇmy jeszcze stroną i dlatego, tutaj  wracając wĳaŇnie do poŇrednika, poŇrednik jest w stanie 

takie informacje uzyskać, czego my ɛ jako osoba, która chce kupić to mieszkanie ɛ nie otrzy-

mamy w spóĳdzielni. I wtedy powinniŇmy pójŇć wĳaŇnie ze sprzedającym, Šeby dowiedzieć siĕ 

wĳaŇnie tych informacji lub poprosić jego wĳaŇnie o informacje ze spóĳdzielni, Šeby przyniósĳ 

do nas pismo o braku przeciwwskazaĵ do zaĳoŠenia ksiĕgi wieczystej. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Co jeszcze powinniŇmy w spóĳdzielni sprawdzić? Wiem, Še, np. moŠe być 

bieŠące zadĳuŠenie. Osoba, która sprzedaje mieszkanie moŠe nie pĳacić na bieŠąco czynszu, np. 

mogą być równieŠ jakieŇ sĳuŠebnoŇci tego mieszkania, na rzecz osób trzecich prawdopodobnie, 

tak? 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, ale sĳuŠebnoŇci to moŠna zrobić tylko w przypadku bardziej peĳnego aktu 

wĳasnoŇci mieszkania. OczywiŇcie teŠ być nabyte spóĳdzielcze wĳasnoŇciowe prawo do lokalu, 

ale taki zakup musi być udokumentowany aktem notarialnym. Czyli jeŠeli jest akt notarialny, to 

w nim musi być wĳaŇnie w jakiŇ sposób to zaznaczone, Še jest jakaŇ sĳuŠebnoŇć tego mieszka-

nia. Czyli my powinniŇmy przy kaŠdym zakupie mieszkania prosić o prawo wĳasnoŇci nabycia 

tego mieszkania, ŠebyŇmy wĳaŇnie mogli sprawdzić, czy nie byĳo wĳaŇnie nabyte z wĳaŇnie jakąŇ 

sĳuŠebnoŇcią. Przykĳadowo, Še babcia darowaĳa mieszkanie wnuczkowi, ale wpisaĳa swoje do-

Šywocie. I babcia jest Šywotna, ma dopiero 60 lat, hmm, no i... 

 

Michaĳ Szafraĵski: Ma prawo mieszkać w tym mieszkaniu aŠ do Ňmierci rozumiem. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, takich mieszkaĵ wtedy warto unikać, chyba Še znowu wymyŇlimy jakiŇ 

sposób. Porozmawiamy z tą babcią, porozmawiamy z tym wnuczkiem i wiemy, np. Še babcia 

moŠe być gdzieŇ indziej zameldowana, przeniesiona wĳaŇnie z tego mieszkania, tak Še oczywi-

Ňcie nie przekreŇlamy tego, ale warto wiedzieć na czym siĕ stoi. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Tak dokĳadnie. 

 

Piotr Hryniewicz: Kolejną rzeczą wĳaŇnie, którą warto sprawdzić w spóĳdzielni jest wĳaŇnie to 

zadĳuŠenie, o którym powiedziaĳeŇ, poniewaŠ zadĳuŠenie przechodzi na mieszkanie. Czyli my 

kupując mieszkanie z zadĳuŠeniem, bĕdziemy musieli to zadĳuŠenie spĳacić. Wiĕc dobrze jest 

uregulować to ze sprzedającym tak ŠebyŇmy kupili  juŠ czyste mieszkanie lub wynegocjować 

niŠszą cenĕ, jeŠeli kupujemy to z jakimŇ dĳugiem. Trzeba mieć tego ŇwiadomoŇć. 
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Michaĳ Szafraĵski: Jasne, to ja od razu teŠ dodam, Še to co jest istotne, to jest teŠ ustalenie, co 

siĕ ma dziać z ewentualnymi nadpĳatami i czy niedopĳatami z tytuĳu zuŠycia mediów. Czyli 

w pewnym momencie przejmujemy to mieszkanie i wiadomo, Še jakiŇ stan rozliczeĵ ze spóĳ-

dzielnią istnieje. Nawet jeŠeli nie ma bieŠącego zadĳuŠenia, to ono siĕ moŠe w wyniku wypro-

wadzenia siĕ sprzedającego dopiero pojawić po jakimŇ tam czasie, np. przy rozliczaniu sezonu 

grzewczego. Dlatego warto ustalić kto i kiedy, i w jaki sposób ma siĕ rozliczyć, czy wtedy bĕ-

dziemy ɢŇcigaliɡ tego sprzedającego, Šeby on nam coŇ dopĳaciĳ, czy po prostu uznajemy, Še jeŠeli 

siĕ pojawi niedopĳata, to bierzemy ja na siebie, ewentualnie jeŠeli siĕ pojawi nadpĳata na tym 

koncie, co moŠemy teŠ potwierdzić na podstawie stanu liczników z grubsza, no to wtedy ewen-

tualnie ta dodatkowa kwota zostaje juŠ na naszą korzyŇć. 

 

Piotr Hryniewicz: Tak. JeŠeli jest ogrzewanie gazowe, piecowe, elektryczne, czy jakieŇ inne, 

które ĳatwo wĳaŇnie policzyć, no to w tym momencie to rozliczenie jest proste, tak jak woda, 

prąd, wedĳug liczników zuŠycia. Natomiast faktycznie, no znowu wracamy tutaj do tych miesz-

kaĵ spóĳdzielczych, jak i wĳasnoŇciowych, gdzie jest zasilane tym miejskim cieplikiem na przy-

kĳad, no to w tym momencie stosuje siĕ bardzo czĕsto te podzielniki ciepĳa, które ɛ tak jak siĕ 

czyta w Internecie ɛ no to najczĕŇciej odparowują... 

 

Michaĳ Szafraĵski: ... wiĕcej niŠ mniej, tak? 

 

Piotr Hryniewicz: Tak, tak. NajczĕŇciej latem, wiĕc ludzie zasĳaniają ɢzĳotkamiɡ, jakieŇ tam inne 

ɢcuda-wiankiɡ robią z tym, natomiast jakby jedna najwaŠniejsza rzecz, to kto w tym mieszkaniu 

obecnie mieszka. Czyli jeŠeli mieszkaĳa jakaŇ wĳaŇnie babcia na przykĳad, czy osoba, która rze-

czywiŇcie wedĳug naszej wiedzy nie zuŠywaĳa tak mocno energii, to musimy siĕ spodziewać, Še 

bĕdziemy mieli  dopĳatĕ w przyszĳym roku. Natomiast jeŠeli tam mieszkaĳa jakaŇ duŠa 4-oso-

bowa rodzina, a my chcemy teraz sami na przykĳad zamieszkać czy z naszą partnerką, to raczej 

zuŠycie byĳo duŠo wiĕksze i my bĕdziemy mieli  nadpĳatĕ na poczet zuŠycia. Tak Še tutaj teŠ 

warto sobie pomyŇleć. JeŇli  myŇlimy o mieszkaniu, np. pod wynajem dla studentów, to wiadomo 

Še studenci, którzy bĕdą mieszkali we wszystkich pokojach, bĕdą zuŠywać duŠo wiĕcej wszyst-

kiego. I mieszkanie, które byĳo wykorzystywane dotychczas przez 1-2 osoby miaĳo mniejsze 

zuŠycie, wiĕc trzeba siĕ nastawić na to, Še w pierwszym roku bĕdzie niedopĳata, którą bĕdziemy 

musieli uzupeĳnić i na pewno warto w umowie mieć uwzglĕdnione to rozliczenie. 

 

Michaĳ Szafraĵski: Ale do umowy to jeszcze dojdziemy. ZaĳóŠmy, Še wszystkie te papiery, Še tak 

powiem, są w stanie nas zadowalającym. No i oczywiŇcie chcielibyŇmy teŠ to mieszkanie pew-

nie zobaczyć, być moŠe nawet przed obejrzeniem dokumentów, i pytanie jest takie: na co Ty 

zwracasz uwagĕ? Ja teŠ spróbujĕ dodać parĕ punktów, na co my zwracamy razem z Gabi uwagĕ 

oglądając takie mieszkania, ale powiedz najpierw na co szczególnie zwracasz uwagĕ jak wcho-

dzisz pierwszy raz do takiego mieszkania. 

 

Piotr Hryniewicz: No wchodzĕ juŠ z jakimŇ pewnym zamiarem, czyli chcĕ kupić albo dla siebie 

(no teraz juŠ mi siĕ to rzadziej zdarza, bo juŠ mam nieruchomoŇć, w której mieszkam) albo 

raczej inwestycyjnie. I teraz w zaleŠnoŇci czy kupujĕ inwestycyjnie na wynajem, czy to miesz-

kanie ma być przeznaczone na szybką sprzedaŠ na zyski kapitaĳowe - w tym momencie tro-

szeczkĕ inaczej siĕ patrzy. No ale generalnie moŠna powiedzieć tak: patrzymy na podĳogĕ, jak 














































































































































































































































































































































































































































































































































































